
Beantwoording vragen gemeenteraad Westland Jaarrekening 2019 19 juni 2020

CDA-W-01
Vraag: Pagina 46 uitvoering centrumplannen. Bij de opsomming worden meerdere dorpen genoemd waaronder De

Lier. Alle dorpen komen verderop aan de orde. De Lier schittert door afwezigheid.

Antwoord: De Lier kent op dit moment geen centrumontwikkelingen, maar uiteraard wel woningbouwontwikkelingen zoals 
de nieuwe woonwijk Liermolen-Molensloot.

CDA-W-02
Vraag: Pagina 61 A10 economische stimulering punt 5, moet het V van 127 niet meegenomen worden in de kolom

'saldo'?

Antwoord: Het voordelige verschil op doorverdeling personeelskosten van 127K is per abuis niet in de kolom saldo opge
nomen. De tellingen zijn na deze aanpassing wel in orde.

CDA-W-03
Vraag: Pagina 68 KPMG heeft onderzoek verricht ten aanzien van Respijthuis Strandgoed wat een fair share kosten

verdeling is tussen gemeente, zorgverzekeraar, en zorgkantoor, met hierbij een berekening van de omvang van 
de toekomstige hulpvraag naar logeerzorg. Wanneer kunnen wij als raad deze rapportage ontvangen?

Antwoord: Als gevolg van de coronacrisis is de bespreking van de uitkomsten van dit onderzoek met de betrokken be
stuurders vertraagd. Deze bespreking is nu half juli gepland. Daarna kunnen de resultaten openbaar worden 
gemaakt en wordt uw raad geïnformeerd.

CDA-W-04
Vraag: Pagina 72 De intentieovereenkomst herontwikkeling terrein Naaldhorst is ondertekend samen met Pieter van 

Foreest. Kan er een overzicht gegeven worden van de volumestudie welke is verricht?

Antwoord: Omdat de plandefinitie voor de Naaldhorstlocatie nog niet volledig is, is het nu nog niet opportuun om een in
complete inventarisatie en volumestudie te verstrekken. Er moeten nog een aantal onderzoeken plaats vinden 
om alle randvoorwaarden duidelijk te krijgen.

CDA-W-05
Vraag: Pagina 110 ruiterpaden. “hoe staat het met de 100oZo subsidie van de provincie? ”hier schrijft U dat e.e.a. aan

gevraagd is. Is dit geregeld?

Antwoord: De subsidie van de provincie is ontvangen. Met deze subsidie kunnen de voorbereidingen en aanbesteding van 
het verbeteren van de huidige ruiterpaden en aanleg van het duinruiterpad binnenkort starten.

CDA-W-06
Vraag: Pagina 120 E25 groen en recreatie. Is het niet vreemd dat de 207K van het Rijksvastgoedbedrijf nog niet uitge

geven is voor de herplant van de Schefferkamp bomen. Kan dit ongelimiteerd doorgeschoven worden?

Antwoord: De middelen dienen beschikbaar te blijven voor het doel, de herplantplicht. Daarom zijn de middelen doorge
schoven. De planning is nu dat eind 2020 de bomen geplaats worden met een uitloop naar 2021.
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CDA-W-07
Vraag: Pagina 143 - inzetten op preventie Hebben de eerste voorlichtingsbijeenkomsten en -trainingen al plaatsge

vonden voor winkeliers en bedrijven. En hoe graag/groot was de belangstelling?

Antwoord: Jaarlijks inventariseren we in samenwerking met MKB Westland en bijvoorbeeld het Platform Veilig Onderne

men Haaglanden bij ondernemers in Westland of er behoefte aan trainingen is. Afgelopen jaar zijn twee trainin

gen voor onze Westlandse ondernemers verzorgd. Dit betrof een training cybersecurity op 14 oktober 2019.

Deze trainingsbijeenkomst kende een 15-tal deelnemers.

Op 6 november 2019 is, op verzoek van de winkeliers in 's-Gravenzande een groepstraining veiligheid ver

zorgd. Dit is een training gericht op omgaan met agressie, geweld, winkeldiefstal of een overval. De training is

verzorgd in samenwerking met MKB Westland, het Centrum voor Criminaliteitspreventie en Veiligheid en het

Platform Veilig Ondernemen Haaglanden. De training is verzorgd voor een 30-tal deelnemers.

M.b.t. ondermijning werd een bijeenkomst georganiseerd voor de beheerders van bedrijventerreinen. Alle verte

genwoordigers van de bedrijventerreinen werden uitgenodigd (19). Hiervan zijn de vertegenwoordigers van 6

bedrijventerreinen gekomen. Om allerlei redenen kon men niet allemaal aansluiten. Afgesproken is om er ver

volg aan te geven middels de bestaande vergaderstructuur. De vertegenwoordigers komen twee keer per jaar

bijeen. Omdat er wel veel interesse is in het thema ondermijning en om alle vertegenwoordigers te bereiken,

gaan we in een van die overleggen een presentatie verzorgen. Vanwege de Corona-crisis is nog niet helder

wanneer dit kan. Tevens werd er geparticipeerd op ‘De Veiligheidsdag': Bezoekers konden zien hoe een drug-

slab of hennepkwekerij er uit ziet en wat de mogelijke signalen zijn om e.e.a. te herkennen. Ook werd de wer

king van de ‘WaakSamen' App uitgelegd, waarmee men signalen kan melden aan de gemeente en aan de poli

tie.

CDA-W-08
Vraag: Pagina 145 griffie. Wij fronsen onze wenkbrauwen bij de effectindicator. Is dit niet erg mager?

Antwoord: Gelet op het politieke karakter van deze vraag geven wij u in overweging om deze vraag te stellen in de verza- 
melcommissie van 23 juni.

CDA-W-09
Vraag: Pagina 148 bestuur en Veiligheid G10.1 Pensioenen wethouders. Kunt U uitleggen waarom het negatieve 

effect van de rekenrente aangepast/gecompenseerd wordt? Is dit niet contrair met datgene wat er overal in den 
lande gebeurt? Graag vergelijking met de ‘buitenwereld' en uitleg.

Antwoord: De rekenrente voor de voorziening pensioenen wethouders komt uit de circulaire APPA (algemene pensioens- 
wet politieke ambtsdragers), jaarlijks in december gepubliceerd door het ministerie van BZK. Dit jaar is de re
kenrente in deze circulaire bijgesteld van 1,5770Zo naar 0,2900Zo. Deze rekenrente wordt gebruikt om de beno
digde stand van de voorziening uit te rekenen, en dit is voor gemeenten een gebruikelijke manier van werken. 
Het is voor individuele gemeenten niet mogelijk af te wijken van de eerder vastgestelde pensioenafspraken. 
Daarom gaan wij bij het berekenen van de benodigde voorziening uit van volledige compensatie voor de aan
passing van de rekenrente.

CDA-W-10
Vraag: Pagina 156 en 157 bij alle kaders ontbreken de vergelijkende indicatoren van Nederland. Kunt u dit nog herstel

len? Of toelichten?

Antwoord: Het betreft hier een gemeentelijke indicator en geen landelijke. Om deze reden is er geen landelijke vergelijking
beschikbaar.
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CDA-W-11
Vraag:

Antwoord:

CDA-W-12
Vraag:

Antwoord:

CDA-W-13
Vraag:

Antwoord:

CDA-W-14
Vraag:

Antwoord:

CDA-W-15
Vraag:

Antwoord:

Pagina 168 Geluidscherm Leeweg. Duurt dit niet erg lang?

In verband met efficiëntie worden de voorbereidende werkzaamheden voor vervangen geluidsschermen 't Per
ron en Leeweg in De Lier door één partij uitgevoerd. Door de beperkte ruimte en aanwezig kabels & leidingen 
langs provinciale weg waren extra grondonderzoeken noodzakelijk. Deze onderzoeken zijn noodzakelijk om de 
definitieve constructie van het geluidsscherm te ontwerpen. De bewonersbijeenkomst staat nog op de planning. 
Gezien de huidige situatie i.v.m. coronavirus wordt nog gezocht naar een passende oplossing. Het streven is 
nog steeds najaar 2020 start uitvoering.

Pagina 182 bij realisatie toeristen belasting staat een ( nog te realiseren) opbrengst van 354 K. hoe moeten we 
“nog te realiseren” interpreteren? Hopen we dat of krijgen we dat?

Wij gaan ervan uit dat wij deze opbrengst ontvangen. De toeristenbelasting 2019 wordt opgelegd in de loop van 
2020 aan de hand van de aangiftes toeristenbelasting over het kalenderjaar 2019. Als gevolg van de coronacri- 
sis kunnen wij ons voorstellen dat de betrokken ondernemers in 2020 in financieel zwaar weer terecht zijn ge
komen. Niettemin gaan wij er vanuit dat de door de belastingplichtigen in 2019 vooraf ontvangen toeristenbelas
ting ook daadwerkelijk volledig wordt afgedragen aan de gemeente. Over 2020 wordt een lagere opbrengst toe
ristenbelasting verwacht, wat overigens pas in 2021 wordt geëffectueerd.

Pagina 213 inkoop en aanbesteding. Kunt u ons inzicht verschaffen in A. de opsplitsing van de aanbesteding 
groen onderhoud en begraafplaatsen. Eventueel geanonimiseerd maar wel elk project apart. En B. tevens de 
SROI component(en) aangeven, die meegewogen hebben.

Er hebben geen gunningen plaatsgevonden in 2019 van groenonderhoud en begraafplaatsen. Een opsomming 
van de aanbestedingen die lopen zijn:

onderwerp perceel SROI component gegund in jaar

groenonderhoud De Ļier/Maasdijk eis 5Vo van de aannemingssom 2017

groenonderhoud Wateringen/Kwintsheul eis 5Vo van de aannemingssom 2017

groenonderhoud
Monster/ Poeldijk/ter Heijde/’s-Gravenzande/
Heenweg

Gunningscriterium percentage SROI telt mee voor 20 
punten van de totaal 100 2020

groenonderhoud Naaldwijk/Honselersdijk Nvt is inbesteed bij Patijnenburg 2017

begraafplaatsen geen percelen eis 5Yo van de aannemingssom 2018

Pagina 296 t/m 299. U doet wel een grote aanslag op ons zichtvermogen. Of is dit om de lokale opticiens een 
duwtje in de rug te geven?

Getracht wordt om zoveel mogelijk met één lettergrootte te werken in de jaarrekening. Het klopt dat de letters 
en cijfers op deze pagina aan de kleine kant zijn. Soms is dit gezien de informatie die we willen overbrengen 
niet te voorkomen, maar geprobeerd wordt dit zoveel mogelijk te beperken. Uiteraard dragen wij de lokale on
dernemers een warm hart toe.

Waarom is de tabel van de “duur van inhuur” dit jaar niet opgenomen in de jaarrekening. Graag deze tabel voor 
2019 verstrekken.

Met de tabel op pagina 209 rapporteren we hoe we zijn omgegaan met de kaders voor externe inhuur, waaron
der de duur van de inhuurcontracten. Deze tabel vervangt onder andere de tabel “duur van de inhuur”.
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WV-01
Vraag:

Antwoord:

WV-02
Vraag:

Antwoord:

WV-03
Vraag:

Antwoord:

Pagina 267: Zijn inmiddels de daadwerkelijke kosten van het gebruik van de gemeentehuizen in 2019 bekend? 
Gaarne een totaaloverzicht, dus van alle kosten inclusief ook eventuele aanpassingen, advieskosten, om de 
nieuwe werkruimten te bekijken etc. Ook eventueel kosten van bouwkundige aanpassingen, dan wel aanpas
singen op ICT-vlak. Zie bijgaande beantwoording artikel 42-vraag. Waar staan de kosten in de jaarrekening?

Totaal overzicht gemeentehuis Bedrag in C

Vaste verbruiksvergoeding 2019 2.468.000
Incidentele korting verbruiksvergoeding -298.744
Variabele diensten, wijzigingen en andere kosten 2019 264.744
Reserveringen 344.720
Kapitaallasten gedekt door reserve 853.051

Totale kosten 2019 3.631.771

Voor het totaaloverzicht van het gemeentehuis verwijzen wij naar bovenstaande tabel.
De genoemde reserveringen zijn voor een aantal kosten die nog niet inzichtelijk gemaakt zijn door De Groene 
Schakel (DGS), waaronder energiekosten over de afgelopen jaren en claims over meubilair. Dit gaat in totaal 
om f 344.000. De energiekosten die voor rekening zouden moeten komen van de gemeente zijn nog steeds 
niet geheel inzichtelijk gemaakt door DGS.
Qua ICT voorzieningen is in 2019 Clickshare aangeschaft als uitbreiding op de presentatiemiddelen. De kosten 
hiervoor bedragen circa f 51.000.

De GGD heeft een negatief resultaat van f 520.000. Kan dat gevolgen hebben nu of op termijn voor de ge
meente nu sprake is van een gemeenschappelijke regeling?

Er is een reguliere werkwijze voor bepaling van de deelnemersbijdragen en voor de verdeling van risico's op 
kostenoverschrijdingen bij de uitvoering van taken voor de GR-gemeenten. Die werkwijze is opgenomen in het 
Financieel statuut van de GR en de Dienstverleningsovereenkomst (DVO) met opdrachtnemer Den Haag. De 
DVO gaat ervan uit dat de opdrachtnemer prudent met uitgaven omgaat, maar tekorten zijn niet per definitie te 
voorkomen en kunnen onder omstandigheden, zoals beschreven in het Financieel statuut en de DVO, voor risi
co van de GR komen.

Voor Westland resulteert het negatieve resultaat van de GR over 2019 in een extra bijdrage van f23.922 voor 
de GGD en f39.256 voor VT. Deze extra bijdrage houdt onder meer verband met meerkosten door uitvoering 
van de Wet op de Lijkbezorging - dit wordt op basis van werkelijke afname (p*q) wordt afgerekend -, de gevol
gen van de cao gemeenten en meerkosten in de uitvoering van VT-taken. Inclusief deze nacalculatie blijft West
land binnen wat er in de gemeentebegroting 2019 voor deze taken was begroot.

Pagina 224: De Westlandse Zoom heeft een negatief resultaat van f 14 mln. in 2019. Hoe is dat te verklaren, 
uitgaande van toch een aanmerkelijke opleving van de woningbouwmarkt?
ONW heeft f 5,3 mln. verlies gemaakt. Dezelfde vraag.

In het ROF van 8 januari en 5 februari is hierover een vertrouwelijke toelichting gegeven. Verder is het aan de 
orde geweest bij de behandeling van het MPG in de commissie Ruimte van 4 februari. In december 2019 en in 
januari 2020 hebt u hier vertrouwelijke informatie over ontvangen. Het negatief resultaat betrof een combinatie 
van oorzaken. Als antwoord op de opmerking over de woningmarkt is het inderdaad zo dat de woningvraag en 
woningprijzen hoog zijn, echter de kosten zijn ook sterk gestegen zodat dit per saldo het resultaat voor de 
grondexploitatie in beperkte mate beïnvloed.
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WV-04
Vraag:

Antwoord:

Algemene vraag:
Bij de raadsinformatiebrief zijn gevoegd de overzichten overheveling budgetten via de resultaatbestemming 
2019 naar 2020. In totaal f 7.650.422 waarvan f 4,4 mln. ten laste van het resultaat gaat en f 3,3 mln. niet ten 
laste van het resultaat gaat. De werkzaamheden zijn “door uiteenlopende omstandigheden” zoals het College 
aangeeft, nog niet afgerond in 2019.
Geef per post aan wat wel al uitgegeven is en wat de omstandigheden zijn waarom de gelden niet zijn uitgege
ven en waarom dat bij de begroting 2020-2023 niet voorzien is. Het gaat om 32 posten waarvan incidentele pro
jecten op p-gebied en creatieve maatregelen wonen er met stip qua omvang bovenuit stijgen.
Waarom komt het bedrag van f 3,3 mln. niet ten laste van het resultaat 2019?
De bijlage bij de raadsinformatiebrief is onduidelijk en alleen aan de hand van de bedragen kan aansluiting 
gevonden worden bij de bijbehorende brief. Gaarne verduidelijken.

Kan per post aangegeven worden waarom deze doorgeschoven wordt en waarom niet wordt afgezien van de 
betreffende activiteit. Dat geldt met name voor een deel van de overhead. Welke afwegingen heeft het College 
daarbij gemaakt? (Deze politieke vraag eventueel beantwoorden door College in Commissie.)

Voor de onderbouwing van de budgetoverhevelingen, zie bijlage 1.

Voor een bedrag van f 3.261.152 is er sprake van werkzaamheden die in eerdere instantie zijn overgeheveld 
van 2018 naar 2019. Deze werkzaamheden zijn door uiteenlopende omstandigheden nog niet afgerond in 2019 
(deels was er al sprake van een verwachte meerjarige besteding) en lopen door naar 2020. Deze zouden in 
2019 worden gedekt uit de algemene reserve. Omdat de onttrekkingen aan de reserve ook niet zijn geboekt, 
maken deze posten geen deel uit van het jaarrekeningsaldo 2019. Voor een aantal bedragen zijn in de ProRap 
2019 reeds vooraankondigingen gedaan. In totaal gaat het hierbij om 10 posten.

Algemene reserve
A10 Economische stimulering MKB-fonds 350.000
A10 Economische stimulering Kennis en Innovatie 149.790
A10 Economische stimulering Bijzondere leerstoel ecosystemen 50.000
A10 Economische stimulering Bio Base Westland subsidiabel 73.488
A15 Ruimtelijk beleid Visie Centrum Wateringen 26.815
A15 Ruimtelijk beleid Structuurvsie centrum Poeldijk 51.384
A20 Milieu Isolatiemaatregelen geluidbelasting Maasdijk 224.950
A25 Wonen Creatieve maatregelen wonen 961.029
A25 Wonen Pilot Woningmarkt (Huisvesting Arbeidsmigranten) 400.000
A35 Vastgoedexploitatie Sand Ambachtstraat 146 ('s-G) Openbaar gebied 53.600
B05 Algemene voorzieningen Onderwijskundige vernieuwingen de Kameleon 344.237
B05 Algemene voorzieningen Binnenklimaat scholen 62.930
B05 Algemene voorzieningen Visie Cultureel Erfgoed (Cultuurnota) 27.250
B05 Algemene voorzieningen Ruimte veor burgerinitiatieven en initiatieven van maatschaļ 71.2-40
C10 Ondersteuning Versterking jeugdhulp in gezinnen 145.000
C15 Financiële zelfredzaamheid Voorkomen schulden en armoedebestrijding 160.571
C15 Inzetten ESF middelen voor n Inzetten ESF middelen voor maatwerktrajecten 62.680
E05 Wegen en verkeer Wegen project gladde plateau's 46.188

Subtotaal Algemene reserve 3.261.152
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Antwoord:

WV-05
Vraag:

WV-06
Vraag:

Antwoord:

WV-07
Vraag:

Antwoord:

Geeft u op de negen start-ups en scale-ups zoals vermeld op pagina 6 en welke twee innovatieve bedrijven in 
2019 zijn “geland” op Honderdland en ABC Westland en hoeveel bedrijven hebben Westland verlaten in 2019?

De vraag is niet helemaal duidelijk. Indien gevraagd wordt naar de 9 initiatieven die gefinancierd zijn uit de 

Kennis- en Innovatiesubsidieregeling, dan gaat het om de volgende samenwerkingsverbanden:

1. Samenwerkingsverband Ton Vreugdenhil en Vuyverberg Advies

2. Koppert Cress BV, Onderwaterboeren en Hollands Tuinbouwadvies

3. World Horti Center, Innovation Quarter, Imagro, Demokwekerij, InHolland, HortiLux

4. Samenwerkingsverband Hortitech BV, InHolland, Kwekerij Wieringermeer, Axia, GreenMango IT services, 

Microsoft, Lentiz

5. ISW Scholengroep

6. Samenwerkingsverband HortiHeroes, Best Fresh, Beekenkamp, Royal Brinkman, KUBO, JUVA en Priva

7. GroenCollect BV, Stadsgas BV, Royal Roos, BMZ, WSP, Willem Kemmers

8. Zentoo, Delphy, Deliflor en Van Iperen

9. Brinkman Agro BV ism Van der Ende Group, Glastuinbouw NL

Dit zijn niet specifiek start-ups en scale-ups. De subsidieregeling stimuleert kennis- en innovatieprojecten die 

zonder overheidsbijdrage niet of lastig van de grond zouden komen. Samenwerkingsverbanden tussen kennis

instellingen, overheid en ondernemers in de regio krijgen hiermee de kans om innovatieprojecten te toetsen in 

de markt en waar mogelijk op te schalen Z uit te voeren. Meer informatie is te vinden in de brochure over de ini

tiatieven; online te vinden via: https://www.gemeentewestland.nl/fileadmin/files/Nieuwsberichten/brochure- 

kennis-innovatie.pdf

De bedrijven die zijn geland zijn APEEL Sciences BV op Honderdland en Hartman Paprika's, Komkommer en 
Logistics B.Vs op ABC Westland.

Over het totaal aantal bedrijven dat zich in 2019 heeft gevestigd binnen Westland, alsmede het aantal dat West
land heeft verlaten, zijn cijfers beschikbaar bij de KvK, via het Handelsregister. Die kan de gemeente opvragen; 
daar is een tarief aan verbonden. Onbekend is op dit moment nog hoeveel tijd daarmee gemoeid is en of data 
zodanig beschikbaar zijn dat ze geen bewerking meer hoeven.

Welke “belangrijke stappen” heeft Bio Base Westland in 2019 gezet? Zie pagina 6.

Bio Base Westland is sinds einde 2018 opgegaan in de Greenport West Holland. Deze keuze is gemaakt omdat 
het onderwerp beter past bij de regionale omvang van het onderwerp. Verder zijn de activiteiten van Bio Base 
Westland voortgezet in het BioBoost project dat loopt van 2017 t/m 2020.
Voor concrete activiteiten, zie vraag 21.

Op pagina 6 wordt ook geconstateerd dat 21 woningen in 2019 gesloopt zijn ten behoeve van structuurverbete
ring en verduurzaming van de glastuinbouw. We nemen aan dat voor die 21 woningen ook de subsidies ver
strekt zijn. Geef een opgave van de woningen. Welke woningen zijn dat en heeft in alle gevallen schaalvergro
ting (al) plaatsgevonden? Wat heeft een en ander aan subsidie/bijdragen gekost?

De genoemde 21 woningen betreffen gesloopte woningen met subsidie op grond van de Regeling VORM West

land. Voor alle woningen geldt dat de onderliggende en bijbehorende gronden verkocht zijn aan een volwaardig 

glastuinbouwbedrijf. Ondanks dat herstructurering veelal een ontwikkeling van enkele jaren is, waar de uitplaat

sing van een woning onderdeel uitmaakt, is in 10 van deze gevallen in 2019 tevens gestart met de bouw van 

een nieuw glastuinbouwbedrijf op de locatie van de gesloopte woning. Het totaal uitgekeerde subsidiebedrag 

voor deze woningen bedroeg f 1.156.800, waarvan ca. f 253K ten laste van Gemeente Westland en ca. f 

904K ten laste van Provincie Zuid-Holland. De subsidie bedroeg f 1,73 per m2 herstructurering.
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STRAAT HUISNR POSTCODE PLAATS RP CAT TYPE HA HOT Bi LABEL SUBSIDIE

F. G ante liaan 24 2675 SJ Honselersdijk A-GT 1 M 1,4 1976 C 35.020

ũ Burgerdijkseweg 45 2678 LP De Lier A-GT 1 G 6 1958 F 48.400

B Kralingerweg 16A 2678 LR De Lier A-GT 1 G 2,6 1965 C 43.800

6 Kralingerweg 9 2678 LR De Lier A-GT 1 G 1,6 1965 c 45.600

7 Claes de Wyckerlaan 17 2681 PM Monster A-GT 1 K 1,8 1979 C 63.180

8 Kralingerweg 14B 2678 LR De Lier A-GT 1 G 2,9 1970 c 54.000

Kralingerweg 11 2678 LR De Lier A-GT 1 G 2,1 1970 F 45.000

Van Ruyvenlaan 10 2685 LE Poeldijk A-GT 1 K 4,2 1967 F 47.200

Molenweg 7A 2681RD Monster W 1 K 3,1 HOT 1970 c 87.800

Boom a weg 7 2681RG Monster A-GT 1 K 4,1 HOT 1979 C 59.400

Berckenrode 5 2675 BP Honselersdijk A-GT 1 M 0,6 1961 F 55.200

Barreveldslaan 5 2675 KZ Honselersdijk A-GT 1 G 10,6 1970 c 40.000

Oranjepolderweg 22B 2676 CL Maasdijk A-GT 1 G 5 1988 B 53.600

Assendelftlaan 5 2681 LS Monster W 1 M 2,6 1926 G 1 c 69.000

Madeweg 43A 2681 PK Monster A-GT 1 K 1,8 1974 c 42.800

Geerbos 3 2676 BR Maasdijk A-GT 1 G 3,3 1965 c 44.200

Bredenel 4 2675 DD Honselersdijk A-GT 1 M 3,1 1973 c 54.800

Vijverberglaan 9 2675LC Honselersdijk
A-GT ļD G 1,4

1942 ļ
G c 42.600

G ante liaan 30 2681 LG Monster W i K 4,8
1911 ļ

G c 100.000

Bredenel 6 2675 DD Honselersdijk
A-GT ļ

i M 2,8 1969 c 89.000

B Laan van de Heilige Lambertus 57 2691 MV s-Gravenzande
A-GT ļ

i M 0,9
1947 ļ

F c 36.200

In 2019 zijn tevens 21 ruimtelijke plannen doorlopen m.b.t. 26 woningen in het duurzaam glastuinbouwgebied. 

Deze 26 woningen zijn onder te verdelen in uitplaatsing (6), verburgerlijking/omzetting (18) en vergroting van 

het woonvlak (2). Van deze 6 uitplaatsingen (structuurverbetering), betreft 1 geval van subsidie.

Omzetting (1) Van Oosthuijzelaan 9 te 's-Gravenzande abp00000013w100

Omzetting (1) Baakwoning 10a te Naaldwijk abp00000013w101

Omzetting (1) Woutersweg 20 te 's-Gravenzande abp00000013w102

Omzetting (1) Zwartendijk 61 te Monster abp00000013w56

Uitplaatsing (1) Bouwkavel naast Heenweg 11 te 's-Gravenzande abp00000013w73 Bm van Doornlaan 3 De Lier

Uitplaatsing (1) Maasdijk 21 en naast 21 te 's-Gravenzande abp00000013w81 Maasdijk 19 's-Gravenzande

Omzetting (3) Noordlandseweg 78, 82 en 84 te 's-Gravenzande abp00000013w85

Uitplaatsing (2) Gantellaan nabij 18 te Honselersdijk abp00000013w86 Broekpolderlaan 92 Honselersdijk,

Zwartendijk 7 Monster

Vergroting (1) Nieuwe Tuinen 9 te Honselersdijk abp00000013w87

Omzetting +

Uitplaatsing (1)

Groeneweg 33 en tussen 31 en 33 te 's-Gravenzande abp00000013w89 Baakwoning 1 Naaldwijk

Omzetting (1) Nieuwe Tuinen 40 te De Lier abp00000013w90

Omzetting (1) Laan van de Heilige Lambertus 15 te 's-Gravenzande abp00000013w92

Omzetting (1) Assendelftlaan 12 te Monster abp00000013w93

Vergroting (1) Mariëndijk nabij nr 40 te Honselersdijk abp00000013w94

Omzetting (1) Parallelweg 23 te 's-Gravenzande abp00000013w97

Omzetting (1) Groeneweg 67 te 's-Gravenzande abp00000013w99

Omzetting (1) Madeweg 43 te Monster obp00000007w13

Omzetting (2) Waellandweg 12 en 14 te Monster obp00000007w14

Omzetting (1) Vredebestlaan 19 te Poeldijk obp00000007w15

Uitplaatsing (1) Van Ruyvenlaan tussen 22 en 26 te Poeldijk

C
D

İh


oooooooQ
.

JDO Van Ruyvenlaan 10 Poeldijk

Omzetting (1) Boomaweg 1 te Monster obp00000007w17
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Antwoord:

WV-08
Vraag:

WV-09
Vraag:

Antwoord:

Geef een overzicht van alle aanvragen op pagina 6 voor het MKB Investeringsfonds. Welke aanvragen zijn 
geweigerd?

De volgende aanvragen zijn toegekend:

1. The pitch

2. Alternatieve financieringsmogelijkheden

3. DTNP structuurvisie detailhandel 2016

4. Toerisme en recreatie 2016

5. Toerisme en recreatie 2017

6. The pitch 2

7. Westlandpas

8. Centramanager 2017

9. WOS promotie alle kernen

10. Bijdrage oplevering winkelcentrum 's-Gravenzande

11. Retail Event 2017

12. Retail Event 2018

13. Retail Event 2019

14. Herinrichting Wilhelminaplein Naaldwijk

15. Herinrichting Marktplein ‘s-Gravenzande

16. Centramanager 2018/2019

17. Monster 2018/2019

18. Stichting Bezoek Westland 2018/2019

19. Banners leegstandsbestrijding Wateringen

20. Visie Wateringen

21. DTNP centrumvisie Naaldwijk

22. DTNP centrumvisie 's-Gravenzande

23. Plein Poeldijk

24. Bezoek Westland 2018/19

25. Banners leegstandsbestrijding Wateringen

26. BIZ Wateringen, inzake Visie Wateringen

27. DTNP leegstandsonderzoek Naaldwijk

28. DTNP leegstandsonderzoek 's-Gravenzande

Ten behoeve van de aanvraagprocedure was op voorhand aangegeven waar een aanvraag aan moest voldoen 

om in behandeling te kunnen worden genomen (ofwel, om als ontvankelijk te worden beschouwd); denk hierbij 

aan informatie over het te bereiken doel, benodigde middelen etc. Alle aanvragen die ontvankelijk zijn verklaard, 

zijn ook gehonoreerd. Dus er zijn geen aanvragen geweigerd.

Gaarne een uitsplitsing geven van de totale financiële lasten voor de jeugdzorg van f 26 mln. Dit is inclusief de 
ProRap f 7,1 mln. extra. De oorzaak zou zijn de toename intensiteit van zorg (meer uren, dagdelen, etmalen 
per kind per maand), de verschuiving van lichte naar zware zorg (complexere zorg) doordat kinderen langer in 
zorgtrajecten zitten en door de stijging van het aantal jongeren in deze zorgtrajecten. Eigenlijk zijn dit alle ele
menten die eventueel van belang kunnen zijn. Kan een uitsplitsing gegeven worden per oorzaak hogere kosten, 
want dan kan ook bezien worden waar eventueel corrigerend en bijsturend kan worden opgetreden? Zie pag. 7.

Het is niet mogelijk om specifieke bedragen te plakken op de verschillende oorzaken. Omdat deze in gezamen

lijkheid voorkomen en hierdoor niet te splitsen zijn. Wel zien we sinds 2015 de volgende trends in de kosten

ontwikkeling (let wel betreft alleen de kosten van Jeugdhulp in Natura, excl. PGB en kosten voor het lokale 

team). Het aantal cliënten is vanaf 2015 met totaal 41Zo gestegen. De gemiddelde kosten per cliënt zijn met 

34Zo gestegen. Dit leidt tot een stijging van de kosten voor ZiN met 890Zo. Nadere analyse laat zien dat het aan-
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WV-10
Vraag:

Antwoord:

WV-11
Vraag:

Antwoord:

tal cliënten met kosten van meer dan f 50.000 per jaar meer dan verdubbeld is, terwijl het aantal cliënten met 

kosten van minder dan f 5.000 per jaar met een kleine 250Zo gegroeid is. Ook blijkt dat de gemiddelde kosten 

per behandeldag per cliënt zijn gestegen van f 26 naar f 35, dit is een toename van 350Zo. Er blijkt dus steeds 

duurdere zorg nodig te zijn. De focus van het SKT ligt op het begeleiden van de cliënten met complexe vraag

stukken naar de best passende zorg en sinds kort ook op het leveren van behandelingen. Door de begeleiding 

door het SKT te intensiveren kunnen we meer grip op de instroom en de in te zetten hulp krijgen en zo op de 

kosten en de kwaliteit van de jeugdhulp.

Op pagina 7 wordt aangegeven dat de jaarrekening uiteraard functioneert als spiegel van de programmabegro- 
ting. Kan in één of twee A4-tjes worden aangegeven, en dan niet per programma maar per activiteit/prestatie, in 
hoeverre afgeweken is van de begroting 2019?
Gaarne dit antwoord compleet geven en niet volstaan met de verwijzing dat in de Financiële Verordening dat 
enkel per programma moet worden gekeken naar eventuele afwijkingen. Wil de Raad goed kunnen controleren, 
dan zal echt per activiteit/geleverde prestatie gecontroleerd moeten kunnen worden of hetgeen in de begroting 
staat behaald is en als er afwijkingen zijn en waar die dan uit bestaan. Dit laatste is geen vraag, maar een toe
lichting op de in dit punt gestelde vraag.

De systemen en applicaties zijn ingericht op rapportage aan de hand van de Financiële verordening. Dit bete
kent dat er gewerkt wordt met taakvelden, programma's en producten en is het daardoor niet mogelijk een 
overzicht per activiteit en prestatie te presenteren.

De schuldpositieverhoging op pagina 10 wordt geweten aan “achterlopende grondverkopen” en “het overnemen 
van de lening van sporthal De Pijl”. Gaarne tekst en uitleg hiervan. ONW en OBWZ hebben toch afnamever
plichtingen! Hoeveel bedroegen de totale kosten De Pijl? Is dat het bedrag van f 1 mln. zoals genoemd wordt 
op pagina 12?
Waarom is de Raad niet geïnformeerd over sporthal De Pijl, het aflopen van de erfpachtconstructie en de ei
gendom?
Leg ook even uit de opmerkingen op pagina 65 over het aflopen van de erfpachtconstructie. Eerder heeft het 
College toch een garantstelling afgegeven voor de lening toen die door de Stichting werd gesloten?

Bovenstaande vraag is onder te verdelen in een aantal deelvragen. De vragen hebben betrekking op de over
name van Sporthal Naaldwijk (Sporthal De Pijl), ONW en OBWZ. Om geen verwarring in de beantwoording te 
laten ontstaan, worden de deelvragen afzonderlijk beantwoord.

a. De schuldpositieverhoging op pagina 10 wordt geweten aan “achterlopende grondverkopen" en “het over
nemen van de lening van sporthal De Pijl". Gaarne tekst en uitleg hiervan.
In 2019 is voor een bedrag ter grootte van f 39 mln. aan nieuwe leningen aangetrokken en daarnaast zijn 
twee leningen overgenomen van een stichting, ter grootte van f 1 mln. Deze leningen waren gekoppeld 
aan een sporthal, waar de gemeente eigenaar van is geworden. De verkopen van grond zijn, ten opzichte 
van de begroting, achtergebleven. Ook dit had een behoorlijke invloed op de liquiditeitspositie. Om de kort- 
geldlijnen iets te ontlasten en gebruik te maken van de lage tarieven op de kapitaalmarkt is voor het einde 
van het jaar, nog in december 2019, een lange lening aangetrokken van f 25 mln. Hierdoor was de stand 
van de portefeuille per ultimo 2019 f 16 mln. hoger dan waar in de begroting vanuit was gegaan.
Per ultimo 2019 bedroeg het saldo aan opgenomen leningen f 346 mln.

b. Hoeveel bedroegen de totale kosten De Pijl?
Er waren als gevolg van de overname van de sporthal geen additionele kosten bij Sporthal De Pijl.

c. Is dat het bedrag van C 1 mln. zoals genoemd wordt op pagina 12?
Het bedrag van f 1 mln. op pagina 12 betreft uitsluitend het saldo van de lening die is overgenomen.
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d. Waarom is de Raad niet geïnformeerd over sporthal De Pijl, het aflopen van de erfpachtconstructie en de 
eigendom?
Uw raad is bij de behandeling van de jaarstukken 2018 hierover geïnformeerd (zie pagina 288).

e. Leg ook even uit de opmerkingen op pagina 65 over het aflopen van de erfpachtconstructie. Eerder heeft 
het College toch een garantstelling afgegeven voor de lening toen die door de Stichting werd gesloten?
Dit is juist. De gemeente heeft, op het moment dat de sporthal is gebouwd, de lening die hiervoor nodig is 
gegarandeerd. Dat was noodzakelijk om de financiering mogelijk te maken. Een alternatief zou zijn ge
weest dat de gemeente de sporthal liet bouwen en deze zelf zou exploiteren/verhuren. Omdat de sporthal 
in eigendom was overgegaan naar de gemeente, was een situatie ontstaan die niet wenselijk was; de ge
meente bezat een sporthal en de stichting had een lening, waar geen activa meer tegenover stond. Ook de 
inkomsten van de sporthal kwamen niet meer ten gunste van de stichting. Daardoor zou aan de betalings
verplichtingen van rente en aflossing op de lening niet meer kunnen worden voldaan. Dan zou de gemeen
te als garant worden aangesproken op haar verplichtingen.

WV-12
Vraag: Bevreemdend is de opmerking op pagina 13 tweede alinea: “Daarnaast is er een voordeel ad C 0,04 mln. ont

staan bij het Sociaal Beleidskader door terughoudendheid bij het inzetten van beschikbare middelen gezien de 
verwachte structurele tekorten’’. Hoe is dit gegaan en wat is blijven liggen?
Op pagina 13 wordt aangegeven dat het gebruik van hulp bij het huishouden flink is toegenomen. Wat is de 
toename geweest in 2019?

Antwoord: Het betreffen minder uitgaven op diverse posten die samen optellen tot het genoemde bedrag. Zo zijn de uit
voeringskosten van het SBK lager uitgevallen, kosten voor de waakvlamfunctie afgenomen, de kosten van de 
vereniging lager dan begroot, subsidieaanvragen lager dan begroot enzovoorts.
Stijging aantal cliënten ZIN Westland tussen januari 2019 en december 2019 bedraagt 110Zo.

WV-13
Vraag: Op pagina 13 wordt aangegeven dat een nadeel van f 0,1 mln. is omdat ten onrechte de BTW verrekend is met 

het BTW-compensatiefonds. Hoe zit dat en waarom is dat fout gegaan?

Antwoord: De afgelopen jaren is ten onrechte voor activiteiten van schuldhulpverlening BTW gecompenseerd bij het BTW 
compensatiefonds. Deze BTW had niet mogen worden gecompenseerd. Dit wordt in 1x gecorrigeerd door een 
naheffing van f 0,1 mln. te betalen.

WV-14
Vraag: Op pagina 14 wordt aangegeven dat er bij het KCC en de Frontofficebalie meer is ingehuurd om de kwaliteit 

van de dienstverlening te waarborgen. Dat is f 1,3 mln. Hoe zit dat? Hoeveel mensen?

Antwoord: In uw vraag wordt een koppeling gemaakt tussen de inhuurkosten van KCC en een bedrag van f 1,3 mln. Het 
nadeel op het programma Dienstverlening en belastingen bedraagt in totaal f 1,3 mln., waarvan f 0,2 mln. be
trekking heeft op KCC en f 1,1 mln. betrekking heeft op afvalinzameling. Met het vaststellen van de ProRap 
2019 bent u akkoord gegaan met de extra inhuur van f 270.000 voor Klantcontactcentrum (KCC) en Frontof
ficebalie (FOB). In werkelijkheid bedroegen de inhuurkosten f 417.000; ten opzichte van het geraamde bedrag
een tekort van f 147.000.

WV-15
Vraag: Op pagina 14 wordt aangegeven dat de afvalinzameling f 1,1 mln. extra gekost heeft boven de begroting. De 

begroting was al bijgesteld en desalniettemin zijn de afvalverwerkingskosten, de verbrandingsbelasting, de in- 
zamelingskosten en de inkomsten uit ingezamelde verpakkingen, blikken en kartons per saldo f 1,3 mln. in de 
min. Dat moeten onze burgers opbrengen. Gaarne een specificatie van de extra kosten en extra inkomsten.

Antwoord: Een specificatie op totaalniveau is weergegeven op pagina 182 van het jaarverslag. Hier wordt een toelichting 
gegeven op de realisatie (baten en lasten) van de afvalstoffenheffing, waar de baten en lasten van het taakveld 
afval onder vallen. Een specificatie is terug te vinden op pagina 138 (zie hieronder).
Meerkosten inzameling huisvuil (f 0,53 mln.) bestaan uit:
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» Hogere tariefkosten in nieuw contract Renewi voor overslag en transport (f 178.000)
» Extra begeleidingskosten Patijnenburg 2018 en 2019 (f 36.000)
» Toename kosten klein chemisch afVal (f 156.000)
» Toename exploitatiekosten voor service en onderhoud milieustraten (f 160.000)
» Toename kosten avalverwerking en verbrandingsbelasting (f 0,74 mln.):
» Toename van hoeveelheid tonnages, +14% t.o.v. 2018 (f 403.000)
» Indexering van 1,50Zo contract HVC (f 46.000)
» Ketenvergoeding voor inzamelen PBD door HVC (f 291.000)
» Meer inkomsten uit inzameling PBD (f 0,2 mln.):
» Door administratieve verwerking van inkomsten PBD en subsidie van Nedvang f181.000)

WV-16
Vraag: Voor wat betreft pensioen en wachtgelden van de voormalige wethouders het navolgende.

Welke wachtgelden worden er uitgekeerd op dit moment en aan wie? (Eventueel vertrouwelijk in de bijlage bij 
de vragenbeantwoording de namen en bedragen vermelden.)
Ook vorig jaar eindigde deze post al op min f 400.000. Wanneer houdt dat op?

Antwoord: Het eerste deel van deze vraag wordt vertrouwelijk beantwoord in bijlage 3.
De reden dat ook dit jaar zowel de voorziening pensioen als de voorziening wachtgeld moest worden aangevuld 
is dat de rekenrente hiervoor is bijgesteld. Deze wordt jaarlijks vastgesteld door het ministerie van BZK, en is 
eind 2019 significant naar beneden bijgesteld, van 1,577Zo naar 0,2900Zo.

WV-17
Vraag: Wat houdt de zin op pagina 14 in: “Daarnaast is een voordeel ontstaan door lagere doorbelasting van personele

lasten”?

Antwoord: De algemene toelichting op vraag 1 staat op pagina 161/162 van de jaarrekening. Dit voordeel komt namelijk bij 
meer producten voor.

Nacalculatie:
Vanaf 2017 worden op grond van het BBV de personele en overige organisatiekosten gesplitst in 2 delen:
1. Personele kosten die direct aan programma's zijn toe te rekenen
2. Personele- en organisatiekosten die volgens het BBV tot de ondersteunende diensten behoren 

(de overhead)

Bij beide onderdelen moeten de werkelijke kosten in de jaarrekening worden na gecalculeerd: De direct aan de 
programma's toe te rekenen zijn in de begroting 2019 op basis van een urenraming aan de programma's toe
gedeeld. De commissie BBV (Besluit Begrotingen en Verantwoording) heeft bepaald dat de werkelijke kosten 
op basis van de geraamde urenverdeling over de verschillende programma's moeten worden verdeeld. Het vo
renstaande houdt in dat op dit onderdeel in de jaarrekening afwijkingen ontstaan tussen de geraamde doorbe
lasting en de werkelijke doorbelasting. In de jaarstukken wordt een rapportage gehanteerd. De afwijkingen tus
sen de werkelijke direct toe te rekenen personele kosten en de ramingen ter zake zullen de rapportagegrens 
veelal niet het Jaarverslag en Jaarrekening 2019 overstijgen. Bij doorbelastingen van grotere omvang zal de
afwiiking evenredig groter zijn en in die gevallen kan de rapportagegrens worden overstegen. Bij die onderdelen
zal naar deze toelichting worden verwezen.

WV-18
Vraag: Op pagina 28 wordt aangegeven dat het aantal exposanten groeit. Is dat juist omdat vernomen wordt dat het 

aantal nou net daalt, zeker in deze tijd? Is er een tevredenheidsonderzoek gedaan bij de exposanten en zo ja 
wat is daaruit gekomen?

Antwoord: WHC heeft een groeiend aantal participanten (deelnemende bedrijven en instellingen). Eind 2019 waren dat er 
ca. 120 en was er een wachtlijst met partijen die graag deel willen uitmaken van het WHC. Door het uitbreken 
van Covid19 heeft de sector wereldwijd zware klappen gehad. WHC heeft de afgelopen maanden geen interna
tionale delegaties ontvangen of events kunnen organiseren. Ook haar participanten werden getroffen door de
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crisis en dat heeft ertoe geleid dat een aantal participanten hun contract met WHC niet kunnen verlengen. Dit 
geldt hoofdzakelijk voor de Food & Flowers-expositievloer (bovenverdieping).
Medio 2019 heeft WHC een tevredenheidsonderzoek gehouden onder haar participanten. Op een aantal the
ma's is aan de participanten gevraagd naar de mate van tevredenheid en betrokkenheid. De uitkomsten hier
van zijn in de tweede helft van 2019 aan de participanten, waaronder de gemeente, gepresenteerd. Het WHC is 
op basis van deze uitkomsten actief aan de slag gegaan met verbeterpunten, o.a. op het gebied van innovatie, 
kennisdeling en communicatie. Het WHC is in haar doorontwikkeling op het juiste pad. Zowel Nederlandse als 
internationale spelers in de tuinbouw sector zien het World Horti Center in toenemende mate als dé centrale lo
catie waar de gehele waardeketen volle breedte en lengte samenkomt

WV-19
Vraag: In het overzicht ontbreekt nog altijd Wageningen. Hoe ver staat het daarmee? Is de bijzondere leerstoel er al?

Antwoord: Wageningen University & Research (WUR) heeft een vestiging in Bleiswijk (Greenport Horti Campus Oostland).

Het is voor de WUR niet opportuun een uitgebreide vestiging te hebben in Westland. Wel zijn zij participant van

het WHC, met een mooie stand, en zijn er verschillende activiteiten waarin de samenwerking met de WUR

aanwezig is. Zo krijgt het WHC vanuit de Vertical Farming projecten (geregisseerd via het Innovatiepact en met

behulp van IQ) een showcase en een demonstratie- en communicatierol, daar waar in Bleiswijk de onderzoeks

faciliteit voor Vertical Farming wordt opgericht.

WV-20
Vraag:

De bijzondere leerstoel zal worden opgericht in samenwerking met LDE (Leiden University, Delft Technical 
University en Erasmus University samenwerkingsverband). De leerstoel zal hoogstwaarschijnlijk worden inge
voegd in de faculteit Technics, Policy and Management (TBM) van de TUD. Momenteel loopt de wervingspro- 
cedure voor de hoogleraar. Daarna zal de leerstoel daadwerkelijk starten.

Op pagina 29 wordt aangegeven dat na vijf jaar het aandelenkapitaal wordt overgenomen. Hoe ver staat het 
met de overname en worden de vijf jaren gehaald?

Antwoord: In 2023, dat is 5 jaren na de opening van het WHC, worden de aandelen van de gemeente overgenomen. Dat is

de afspraak. De Rabo heeft een intentieverklaring opgesteld, waarin het voornemen staat om de transactie te

financieren. Op basis van deze verklaring blijft onze verwachting dat de overname in 2023 zal plaats vinden.

WHC dient echter wel aan de nodige voorwaarden te voldoen voor financiering. De consequenties van de co-

ronacrisis op WHC en de gestelde termijn van vijf jaar is nu nog onduidelijk. Daarover gaan we het gesprek aan.

WV-22
Vraag: Op pagina 30 wordt aangegeven: “Omdat per oktober de Coalitie HOT is opgeheven”. Er is gelukkig wel nog het 

Ontwikkelbedrijf HOT Greenport West-Holland. Kunnen er concrete resultaten genoemd worden van HOT? Bij
hoeveel hectaren van de 43 was HOT direct betrokken?

Antwoord: Per abuis is de oppervlakte van 2018 in het rapport blijven staan. Er is in 2019 voor 41 hectare vergunning

gevraagd en voor 35 hectare vergunning verleend (deel zal in 2020 worden verleend). Van deze 35 ha is 7 hec

tare herstructurering, 11 ha uitbreiding van een bestaand bedrijf, 7 ha het ophogen van een bestaande kas en

10 ha het vervangen van een bestaande kas/bedrijfsruimte.

In 2019 heeft het Ontwikkelingsbedrijf géén locaties verkocht, maar is uitsluitend aangekocht en gesloopt ter

voorbereiding op herstructurering. Het Ontwikkelingsbedrijf HOT Greenport West-Holland heeft sinds kort o.a.

de locaties Blaker (9 ha) en Boomaweg (11 ha) te koop staan.

WV-21
Vraag: Wat zijn de concrete resultaten op dit moment van de Bio Base-activiteiten en hoe staat het met het valorisatie- 

park in de regio Westland? Er wordt al jaren over gesproken, er wordt ook geld ingestopt door de gemeente, 
maar onduidelijk is wat de concrete uitzichten op de realisatie zijn.
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Antwoord: De bio based activiteiten hebben een veelheid aan initiatieven en producten opgeleverd. Als concrete projectre
sultaten kunnen worden genoemd:
» een strategie voor de ondersteuning van regionale transitie naar een circulaire tuinbouw economie;
» 3 regionale platforms die mkb'ers ondersteunen bij biobased activiteiten (UK, BE, NL);
» Jaarlijks gezamenlijk uitvoeringsplan inclusief regionale activiteiten (UK, BE, NL);
» Bio-economie bewustmakingscampagne;
» Open innovatie platform voor de biobased tuinbouw;
» 9 pilot projecten voor gebruik van tuinbouwreststromen en bijproducten in levensmiddelen, in diervoeding,

als groene gewasbeschermingsmiddelen en in de farmacie en cosmetica.
Voor een compleet overzicht en toelichting zie: https://www.bioboost-platform.com/ en 
www.bioboosteurope.com.
Naast de spin offs heeft het de circulaire economie van het glastuinbouwsector (Europees) op de kaart gezet. 
Wat betreft het valorisatiepark is met de realisatie van het World Horti Center een centrale locatie ontstaan waar 
circulaire glastuinbouweconomie aandacht krijgt. Verder is mede door de samenwerking met Renewi en de ge
zamenlijke pilots die zijn uitgevoerd in Bio Base Westland en BioBoost (o.a. op het gebied van het verwerken 
van tuinbouwstromen tot verpakkingsmaterialen), in Hoek van Holland een fysieke locatie aanwezig waar bio
based activiteiten worden uitgevoerd. Renewi werkt mede door de samenwerking met gemeente Westland 
(BioBoost) aan oplossingen voor plastic vervuiling in tuinbouwreststromen en de productie van vezels voor 
plaatmateriaal.

WV-23
Vraag: Op pagina 33 wordt de wijk Zand & Honing van Rijnvaart genoemd als voorbeeld van de aanleg van het warm- 

tenet gekoppeld aan Warmte Systeem Westland (WSW). Daar wordt verwarmd door een gasaansluiting deels 
en staan er ook deels warmtepompen te draaien. Is dit wat het College als doelstelling voor ogen had staan? 
Hoe wordt voorkomen dat WSW een monopoliepositie gaat krijgen?

Antwoord: In de wijk Zand en Honing wordt een collectief warmtenet aangelegd. Gedurende een overbruggingstermijn van 
een aantal jaren (3-5) wordt de wijk aangesloten op een aardgasgestookte verwarmingsketel tot het warmtenet 
kan worden aangesloten op één van de aardwarmtebronnen in het Westland. Een dergelijke tijdelijke voorzie
ning is gebruikelijk bij de aanleg van warmtenetten indien niet een meer duurzame bron per direct beschikbaar 
is. Een dergelijke voorziening voldoet aan de regelgeving. Ook de tijdelijkheid van de voorziening is via de EMG 
regeling begrensd. Wat betreft de monopolie positie kan worden opgemerkt dat de warmtemarkt een vrije markt 
is. Projectontwikkelaars zijn binnen de bestaande regelgeving vrij in de keuze van de te kiezen energievoorzie
ning voor de te bouwen woningen en de warmteleverancier indien van toepassing.

WV-24
Vraag: Op pagina 39: Kunnen concrete resultaten van de Public Affairs-activiteiten en -uitgaven gegeven worden.

Antwoord: In algemene zin laten PA-activiteiten zich niet altijd direct in concrete resultaten uitdrukken, vaak ook omdat zij

zich richten op langdurige trajecten. In 2019 is er veel gebeurd op PA-gebied. Hierna is dat geïllustreerd met

een aantal voorbeelden. Deels betreffen het concrete resultaten en deels activiteiten waarvan de opbrengst op

een later moment is te voorzien.

» In maart 2019 is het eerste Nationale Tuinbouw Akkoord gesloten. Hierin staan 7 transitiethema's opge

nomen: energie, ruimtelijke inrichting, vers-logistiek, gezonde planten/gezonde mensen, innovatie, ar

beidsmarkt & onderwijs en internationalisering. Het Akkoord is mede-ondertekend door de Minister van

Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit. Onder de vlag van Greenports Nederland werken bedrijfsleven,

kennispartners en (regionale, provinciale en nationale) overheden aan concrete en meetbare doelen.

Westland heeft tegen de achtergrond hiervan een plaats verworven aan de landelijke transitietafel Ruimte

lijke Inrichting Wij hebben onze contacten met de ministeries van Economische Zaken & Klimaat, Land

bouw, Natuur en Voedselkwaliteit (op SG-niveau) en Sociale Zaken en Werkgelegenheid verder versterkt

o.a. door organisatie van werkbezoeken en bijeenkomsten, follow-up contacten en het leveren van bijdra

gen tijdens stakeholderbijeenkomsten.
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» De contacten met Tweede Kamerfracties zijn verder uitgebreid naar andere fracties. Kennismaking met

nieuwe Tweede Kamerleden vindt plaats via een werkbezoek; daarna worden contacten benut voor in

breng in relevante Kamerdebatten.

» Contacten met de ministeries van EZK, LNV en Financiën worden benut om de belangen van de glastuin

bouw i.r.t. bestaande en nieuwe wet- en regelgeving kenbaar te maken. De focus ligt hierbij met name op

de ontwikkeling van het Warmte Systeem Westland, de tegengestelde effecten van de verhoogde heffing

in de 3e schijf elektriciteit van de Opslag Duurzame Energie (ODE) en het borgen van de leveringszeker

heid van voldoende externe CO2 voor de glastuinbouwsector. Deze lobbytrajecten lopen over de kalen-

dergrens van 2019 heen.

» Ook op internationaal niveau wordt ingezet op lobby- en PA-activiteiten, vaak ok in regionaal verband. Dat

heeft er in 2019 o.a. toe geleid dat dat de Greenport Horti Campus is aangewezen als Smart Agri Digital

Innovation Hub.

» Tot slot waren in 2019 de provinciale verkiezingen aanleiding om - in aanloop naar de formatie van een

nieuw provinciaal bestuur - de Westlandse opgaven en kansen op het gebied van versterken tuinbouw

cluster, bereikbaarheid en woningbouw onder de aandacht gebracht bij alle Statenfracties.

WV-25
Vraag: Pagina 47: Wanneer vindt de levering van het gemeentehuis Wateringen plaats? Hoe lang zal 's-Gravenzande 

nog leeg staan? Nog steeds staat onderzoek naar vestiging Huis van de buurt. Dat Huis van de buurt blijft toch 
in de huidige bibliotheek 's-Gravenzande?

Antwoord: De levering en betaling van het voormalige gemeentekantoor Wateringen heeft op 1 maart 2018 plaatsgevon
den. De verwachting is, dat het voormalige gemeentekantoor in 's-Gravenzande nog tot en met het eerste kwar
taal 2021 leeg zal staan, daarna start de herontwikkeling. Binnenkort wordt u geïnformeerd over de stand van
zaken over het ''Huis van de Buurt'' in 's-Gravenzande.

WV-26
Vraag: Pagina 48:

Waarom wordt in de afspraken met de corporaties niet ook opgenomen de kwaliteit van de woningen. Veel 
inwoners en huurders van Arcade Z Vestia en in mindere mate Wonen Wateringen, klagen over de slechte kwa
liteit van de woningen.

Antwoord: Alle woningen dienen te voldoen aan het bouwbesluit. In de lokale prestatieafspraken (lpa) worden afspraken 
gemaakt over kwaliteit. Het gaat dan om: mogelijkheden van sloop/nieuwbouw bij de verouderde complexen, 
duurzaamheid en levensloopbestendigheid.

WV-27
Vraag: Pagina 58: Wanneer wordt de kleine zaal in De Leuningjes aangepakt en gerenoveerd voor het daarvoor be

stemde bedrag?

Antwoord: Naar verwachting wordt in september de kleine zaal In de Leuningjes gerenoveerd.

WV-28
Vraag: Pagina 59: Is het inzicht er al welke indirecte subsidiëring plaatsvindt in een deel van de vastgoedportefeuille? 

Gaarne opgeven!

Antwoord: De indirecte subsidiëring komt naar voren wanneer er verschil bestaat tussen de hoogte van de huurinkomsten 
en de totale exploitatie-uitgaven. Als er een lagere huur wordt geïnd dan dat we als gemeente aan kosten heb
ben, is de huur niet kostendekkend en is er sprake van indirecte subsidiëring. Dit komt o.a. voor bij de verhuur 
van sportvelden en maatschappelijke accommodaties.

WV-29
Vraag: Pagina 63: f 6,8 mln. van de Westlandse Zoom vooruit ontvangen. Daar moeten dus gronden opgeleverd wor

den. Wat is de uitstel grondverkoop ONW op pagina 64?
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Antwoord:

WV-30
Vraag:

Antwoord:

WV-31
Vraag:

Antwoord:

Het klopt dat voor de genoemde f 6,8 mln. vooruit ontvangen gelden vanuit de Westlandse Zoom dit jaar gron
den worden geleverd. Overigens is geprognotiseerd, afhankelijk van plan- en besluitvorming, dat OBWZ voor 
circa f 20 mln. gronden afneemt in 2020. Voor ONW was per september voor circa f 8,5 mln. aan grondverko- 
pen ontvangen van ONW. Bij de ProRap 2019 was als raming op jaarbasis opgenomen f 10,7 mln. (incl. bouw 
weg). Uiteindelijk bleek ONW minder gronden nodig te hebben en is in 2019 voor f 9,3 mln. aan gronden afge
nomen. Een verschil 1,4 mln.

Pagina 67:
Hoeveel vragen zijn er bij de BuurtInformatiePunten en kan dat per informatiepunt worden uitgesplitst?

Zie onderstaand overzicht voor het aantal bezoeken per kern. Het kan zijn dat in een bezoek meerdere vragen
zijn gesteld.
Bezoeken 's-Gravenzande 595
Bezoeken Monster 346
Bezoeken Heenweg 83
Bezoeken Honselersdijk 157
Bezoeken Maasdijk 45
Bezoeken Wateringen 373
Bezoeken De Lier 638
Bezoeken Kwintsheul 149
Bezoeken Naaldwijk 2.261
Bezoeken Poeldijk 248
Bezoeken zonder kern geregistreerd 98
Totaal aantal bezoeken over alle kernen 4.993

Pagina 69: De post van structureel onafhankelijke cliëntondersteuning. Aan wie is dat bedrag betaald?

In het Jaarverslag staat de informatie zoals opgenomen in het Uitvoeringsprogramma SBK. De middelen voor 
het aanbod collectieve voorzieningen, e-health, waakvlamfunctie en onafhankelijke cliëntondersteuning zijn in 
de nadere uitvoering verdeeld conform onderstaande tabel. Hierover is uw raad geïnformeerd met Raadsinfor- 
matiebrief 18-0279247. Het SKT kan de benodigde middelen binnen diverse taken onderling substitueren.

Activiteit
Totaal be

drag Belegd bij

Trainingen en cursussen f 223.500 Vitis

Waakvlam f 145.000 SKT

Onafhan kelijke cliëntondersteuning f 82.000 Inkoop SKT

Digitale ondersteuning f 82.000 SKT

Westlandse maatjes f 45.000 Vitis

Integrale Vroeghulp f 22.500 MEE

Totaal C 600.000
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WV-32
Vraag: Pagina 70:

Betekent het onderzoek om binnen de bestaande capaciteit van alle scholen in Wateringen de Pieter van der 
Plasschool uit te breiden, dat er geen school gaat komen op het gebouw waar de postduivenvereniging gehuis
vest is? (Eventueel in Commissie-College.)

Antwoord: Er wordt tijdelijk, tot nieuwbouw is gerealiseerd is in Wateringen Noord opgelost in en bij bestaande gebouwen 
bij de Hofvilla in de Hofboerderij. Gebouw de Eendenburcht (waar de postduivenvereniging is gehuisvest) is niet 
meer in beeld als locatie voor tijdelijke huisvesting.

WV-33
Vraag: Pagina 78:

Wat zijn de resultaten van het Erfgoedhuis nu de afronding in juni 2020 staat gepland?

Antwoord: Eind 2019 is er opdracht verstrekt aan Erfgoedhuis Zuid-Holland om een advies op te stellen voor het afstoten 
van een deel van de gemeentelijke kunstcollectie.
Hierdoor ontstaat ruimte in het kunstdepot in Naaldwijk om kunstobjecten die nu extern zijn opgeslagen terug te 
halen. Het afstoten van kunstwerken is aan de nodige regels gebonden.
Erfgoedhuis levert, met in acht neming van de VNG richtlijnen, een rapport op waarin de collectie wordt be
schreven en gewaardeerd en waarin aanbeveling zijn opgenomen voor behoud, beheer, registratie, documenta
tie en gebruik van de collectie. De planning was er op gericht op het rapport in juni gereed te hebben. Door de 
coronamaatregelen heeft het proces vertraging opgelopen. Door de sluiting van de gemeentekantoren konden 
de medewerkers van Erfgoedhuis niet meer terecht in het kunstdepot aan de Verdilaan. De werkzaamheden 
worden zodra dit weer mogelijk door Erfgoedhuis opgepakt.

WV-34
Vraag: Op pagina 112 wordt aangegeven: het resterende budget uit het fonds -wij menen f 400.000 - “valt vrij en 

wordt opnieuw bestemd”. Dit moet net als het Duurzaamheidsfonds terug naar de reserve Sociaal domein waar 
de gelden destijds, ten onrechte, uit zijn betrokken.

Antwoord: De procedure schrijft voor dat eerder beschikbaar gesteld budget, dat niet ten volle is ingezet, terugvloeit naar 
de algemene middelen en opnieuw door de raad bestemd kan worden voor het realiseren van andere beleids
doelen. Zo ook voor het resterende budget van het Leefomgevingsfonds.

WV-35
Vraag: Op pagina 113 staat “We verlenen subsidie voor zonnepanelen”. Betekent dat dat aan particulieren en bedrijven

subsidies verleend worden?
Wel aan sportverenigingen, maar toch niet aan particulieren? Is het niet zinvol dat dat ook gaat gebeuren mid
dels een leningsconstructie zoals dat ook in andere gemeenten gedaan wordt. Wat zijn de financiële gevolgen 
van een dergelijke constructie?
N.B. Bedoeld wordt natuurlijk dat de aanschaf van zonnepanelen door inwoners via de gemeente (Westland 
Infra-Juva) geleend wordt en dat dan uit de opbrengsten de lening wordt terugbetaald.

Antwoord: Gelet op het politieke karakter van deze vraag geven wij u in overweging om deze vraag te stellen in de verza- 
melcommissie van 23 juni.

WV-36
Vraag: Op pagina 120:

Wanneer wordt herplanting van de bomen op het voormalige Schefferkamp nu wel verzorgd?

Antwoord: De planning is nu dat eind 2020 de bomen geplaats worden met een uitloop naar 2021.
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WV-37
Vraag: Voor wat betreft de ICT: In hoeverre is uitvoering gegeven aan het rapport van de Rekenkamer die bepaaldelijk 

kritisch was over de ICT op een groot aantal punten?
Wat heeft dat gekost?

Antwoord: Wij hebben al een fors aantal stappen gezet in dit verband:
» Met de zogenoemde 2 factor identificatie is sprake van een dubbele beveiliging tegen onbekenden om op

ons netwerk te komen.
» Met de aanstelling van een Security Engineer beschikte organisatie over een specialist die zich specifiek in 

de operatie bezig houdt met alle security ontwikkelingen/werkzaamheden en monitoring.
» Er is tooling geïmplementeerd die beveiligingschecks uitvoert en controleert zodat we up to date zijn (o.a. 

servers).
» Er zijn acute kwetsbaarheden opgelost, zoals de beveiligingsproblemen rondom de Raadserver (samen 

met leverancier)
» Er zijn oude systemen uitgefaseerd en daar waar dit nog niet kan zijn deze voorzien van extra beveiligings- 

schil of extended support
» We hebben gezorgd voor de monitoring van devices op kantoor (wifi omgeving) zodat we kunnen zien dat 

ze kwalitatief voldoen aan onze eisen (en dus niet bevuild zijn).
» De zogenoemde awareness in organisatie is bevorderd, zodat gebruikers beter op hoogte zijn van kwets

baarheden eigen gedrag.
» Het project FortiNac is volgende maand afgerond. Hiermee kunnen vreemde en onbekende devices niet 

meer ongezien toegang hebben binnen de panden op ons interne netwerk (even los nog van 2 factor identi
ficatie). Dit gaat met name spelen als de panden weer open gaan en lost veel kwetsbaarheden op die ge
noemd zijn in het rapport.

De verdere uitvoering van de verbeterpunten in het RKC rapport krijgt nog steeds vorm. Door tussenkomst van 
Corona hebben lopende projecten enige vertraging opgelopen maar deze worden wel dit jaar afgerond. De 
complexiteit van ICT maakt dat het een continu proces is van handelingen waar we voortdurend aandacht voor 
moeten hebben. De omvang maakt dat we op diverse terreinen nog stappen te maken hebben, maar de veilig
heid van de gemeente staat hierin nooit op het spel.
Gemaakte kosten te herleiden tot het RKC-rapport zijn:
» Inzet Security Engineer, structurele formatie: f 77.000 
» FortiNac: begroot f 103.000 
» Firewall: begroot f 235.000 
» Nessus aanpassingen f 2.700
De overige acties en taken hebben we opgevangen in het reguliere beheer

WV-38
Vraag: Op pagina 138 wordt ingegaan op de inzameling huisvuil. Kan het College een totaaloverzicht geven van de 

kosten die inzameling huisvuil met zich medebrengt in Westland na februari 2019. Dat geldt dus zowel voor de 
posten F20 onder 1, 2 en 3 (3 is natuurlijk een voordeel).

Antwoord: Het totaaloverzicht is weergegeven op pagina 182 van het jaarverslag. Hier wordt een toelichting gegeven op 
de realisatie (baten en lasten) van de afvalstoffenheffing, waar de baten en lasten van het taakveld afval onder 
vallen. Een gedetailleerdere specificatie kan u voorafgaand aan de behandeling van de jaarstukken schríftelijk 
worden toegezonden

WV-39
Vraag: Op pagina 147: Waarom wordt pas in de jaarrekening het verschil tussen de begroting 2019 van de post G10 

(College van Burgemeester en Wethouders) sluitend geconstateerd en niet al eerder?

Antwoord: De afwijkingen in post G10 worden verklaard door stortingen in de voorzieningen wethouders pensioenen en 
wachtgelden. Deze extra stortingen zijn nodig als gevolg van het bijstellen van de rekenrente door het ministerie 
van BZK via de circulaire APPA Deze wordt jaarlijks pas in december gepubliceerd, vandaar dat de definitieve 
bijstelling in de ProRap niet mogelijk is. Dit jaar kon gezien de sterk dalende rente wel worden voorzien dat een
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bijstelling nodig is, vandaar dat hier in de ProRap wel een voorschot op genomen is, en aangekondigd is dat er 
in de jaarrekening mogelijk nog een verdere bijstelling nodig zou zijn.

WV-40
Vraag: Pagina 148:

Opvallend is dat hier de voorziening wachtgelden genoemd wordt, terwijl elders in de jaarrekening staat dat het 
aantal wachtgelden is toegenomen. Wat is juist?

Antwoord: Het stijgen van de voorziening wachtgelden kan meerdere oorzaken hebben. De voorziening moet groter wor
den als het aantal wethouders met wachtgeld toeneemt, en als de rekenrente afneemt. Voor het jaar 2019 geldt 
dat het aantal wethouders met wachtgeld is toegenomen, en de rekenrente significant naar beneden is bijge
steld. Beide antwoorden zijn dus juist.

WV-41
Vraag: Voor wat betreft de staten op pagina 150 en 151 valt op dat Westland in alle staatjes als het gaat over de woon

lasten, hoger zit dan het landelijke gemiddelde. Is deze constatering juist en wat gaan we er aan doen?

Antwoord: Gelet op het politieke karakter van deze vraag geven wij u in overweging om deze vraag te stellen in de verza- 
melcommissie van 23 juni.

WV-42
Vraag: De kosten van de externen zijn boven de 15Zo opgelopen, terwijl de belofte was om dat af te bouwen. Hoeveel 

hebben de externen in zijn totaliteit gekost en kan het College nog een keer aangeven dat externen alleen maar 
zijn degenen die daadwerkelijk zijn ingehuurd en dat daaronder dus niet vallen adviesbureaus en externen die 
in projecten worden meegenomen etc.?
Kan het College een uitsplitsing geven van de externen, bij welke bureaus ze zijn ingehuurd en waar deze op 
de afdelingen hebben gefunctioneerd?
Kan het College ook een totaalbedrag aangeven wat in de jaarrekening is opgenomen voor externe advieskos- 
ten, dus bij bureaus voor visies, begeleiden participatieprojecten etc.? Dat laatste ook wanneer in de boeken 
van de gemeente een en ander als aanneming van werk te boek staat.

Verderop op pagina 208 staat weer een hoger percentage inhuur, te weten 16,4Zo. Dit betekent dat er voor f 10 
mln. externen zijn ingehuurd, want die komen bovenop de werkelijke lasten van ruim f 63 mln.

Hetzelfde geldt voor de apparaatskosten per inwoner. Bovenin staat f 603,-- en op het staatje staat f 598,--.
Wat is juist?
Hetzelfde geldt op pagina 157 9,54 en bovenin staat 10,050Zo.

Antwoord: Vanwege het aantal subvragen wordt in dit antwoord de vraag die beantwoord wordt eerst herhaald. 
a. Vraag: De kosten van de externen zijn boven de 150Zo opgelopen, terwijl de belofte was om dat af te bou

wen. Hoeveel hebben de externen in zijn totaliteit gekost en kan het College nog een keer aangeven dat 
externen alleen maar zijn degenen die daadwerkelijk zijn ingehuurd en dat daaronder dus niet vallen ad
viesbureaus en externen die in projecten worden meegenomen etc.?

Antwoord:
Ons college streeft naar een optimale bezetting van de formatie en daarmee afbouw van de kosten van ex
terne inhuur. De kosten van externe inhuur hangen echter nauw samen met de beschikbare capaciteit bin
nen de organisatie en de ambitie van uw raad. Zoals vermeld in de paragraaf bedrijfsvoering is de formatie 
gedurende 2019 toegenomen met 73 fte.
Dat heeft ertoe geleid dat in 2019 beduidend meer wervingstrajecten zijn gestart dan in andere jaren. Niet 
alle wervingstrajecten hebben direct geleid tot invulling met vast personeel, waarna in diverse gevallen ca
paciteit is geworven via externe inhuur. Eind 2019 bedroeg de vacatureruimte 58 fte.

De totale kosten van externe inhuur bedroegen f 10,0 mln. Ten opzichte van de loonsom van f 61,6 mln. 
bedraagt de indicator inhuur 16,4Z.
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Voor het bepalen van de kosten wordt aangesloten bij de definitie van het Besluit Begroting en Verant
woording (BBV): het uitvoeren van werkzaamheden in opdracht van een bij de organisatie in dienst zijnde 
opdrachtgever, door een private organisatie met winstoogmerk, door middel van het tegen betaling inzetten 
van personele capaciteit en deskundigheid, zonder dat daar een arbeidsovereenkomst of aanstelling tus
sen organisatie en de daarbij ingezette personen aan ten grondslag ligt.
Het kan zowel gaan om inhuur voor tijdelijke vervanging of voor inhuur van specialisten met specialistische 
vakkennis die ontbreekt in uw organisatie.
Kenmerk van inhuur is dat de ingehuurde functionaris een plaats krijgt in de hiërarchie van de organisatie.

Dat betekent dat alle kosten van externe inhuur worden meegenomen, behalve alle vormen van uitbeste
ding en outsourcing waarin sprake is van resultaatopdrachten of waarbij resultaatafspraken worden ge
maakt, zonder dat er door de gemeente op inzet van specifieke capaciteit wordt gestuurd.

b. Kan het College een uitsplitsing geven van de externen, bij welke bureaus ze zijn ingehuurd en waar deze 
op de afdelingen hebben gefunctioneerd?

Antwoord:
In 2019 was sprake van 193 inhuurcontracten. Alle opdrachten zijn, zoals afgesproken, via de openbare 
marktplaats tot stand gekomen.
De verdeling van de inhuurcontracten was als volgt:
Bedrijfsvoering 61
Beleid 23
Dienstverlening 62
Directie 3
Ruimte 44

c. Vraag: Kan het College ook een totaalbedrag aangeven wat in de jaarrekening is opgenomen voor externe 
advieskosten, dus bij bureaus voor visies, begeleiden participatieprojecten etc.? Dat laatste ook wanneer in 
de boeken van de gemeente een en ander als aanneming van werk te boek staat.

Antwoord:
Deze vraag is niet te beantwoorden. Advieskosten komen voor als losse opdrachten, maar maken in som
mige gevallen ook onderdeel uit van grotere opdrachten. De uitsplitsing van advieskosten is niet eenduidig 
uit de financiële administratie af te leiden.

d. Vraag: Verderop op pagina 208 staat weer een hoger percentage inhuur, te weten 16,40Zo. Dit betekent dat 
er voor C 10 mln. externen zijn ingehuurd, want die komen bovenop de werkelijke lasten van ruim C 63 mln.

Antwoord:
Zoals toegelicht op pagina 157 van de jaarstukken worden in de begroting en de jaarrekening twee ver
schillende indicatoren gebruikt voor de externe inhuur.
Beleidsindicator externe inhuur (verplichte beleidsindicator vanuit BBV);
Indicator maximale inhuur (afspraak met de raad).
Beide indicatoren hebben hun eigen berekeningswijze.

De conclusie dat de f 10 mln. inhuurkosten bovenop de werkelijke lasten van f 63 mln. komen, is niet juist. 
Zoals toegelicht op pagina 209 van de jaarstukken bestaan de inhuurkosten uit 2 categorieën: 
externen ten laste van het personele budget (f 6,2 mln.); 
externen ten laste van projectgelden en investeringen (f 3,9 mln.).

De personele lasten waren begroot op f 65,9 mln. Van de totale inhuurkosten heeft een bedrag van f 6,2 
mln. betrekking op inhuur voor openstaande vacatures. Dit bedrag maakt onderdeel uit van de werkelijke 
personele kosten van f 63 mln. Dat betekent dat de inhuurkosten binnen het beschikbare personeelsbud-
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get zijn gedekt. De resterende inhuurkosten ad f 3,9 mln. hebben betrekking op tijdelijke capaciteit en ex
pertise en zijn direct t.l.v. de begrotingsprogramma's en investeringen verwerkt.

e. Vraag: Hetzelfde geldt voor de apparaatskosten per inwoner. Bovenin staat C 603 en op het staatje staat
C 598. Wat is juist? Hetzelfde geldt op pagina 157 9,54 en bovenin staat 10,050Zo.

Antwoord: f 603 en 10,050Zo zijn de juiste getallen.

WV-43
Vraag: Op pagina 188, alhoewel dat daar niet bedoeld wordt als we het over asbest hebben: Hoe is in 2019 de afwikke

ling asbest Wateringen opgenomen?

Antwoord: Beantwoording op deze vraag wordt vertrouwelijk aangeleverd. Zie bijlage 2.

WV-44
Vraag: Pagina 270:

De Blijversleningen zijn blijkbaar geen succes. Destijds heeft onze fractie aangegeven dat de voorwaarden niet 
aantrekkelijk zijn. Is het College bereid om die voorwaarden aantrekkelijker te maken?

Antwoord: Gelet op het politieke karakter van deze vraag geven wij u in overweging om deze vraag te stellen in de verza- 
melcommissie van 23 juni.

WV-45
Vraag: Op pagina 272 wordt de het saldo van de reserve Afval van bijna f 1 mln. overgebracht naar de reserve Mas

terplan Digitaliseren. Is dat wel verstandig uitgaande van de hogere kosten afvalverwerking?

Antwoord: Bij de vaststelling van de begroting 2015 heeft uw raad besloten een bedrag van f 2,65 mln. te onttrekken aan 
de reserve Afval t.b.v. de digitalisering. Bij de 1e Actualisatie 2019 is aanvullend besloten om hiervoor een af
zonderlijke reserve digitalisering te vormen.

LPF-W-01
Vraag: Pagina 29 Kunt u aangeven waaruit de aandelenstorting a f 2 mln. ten behoeve van HCW uit bestaat en wat 

hier het verworven belang is?

Antwoord: De aandelenstorting WHC OG BV is beschikbaar gesteld als eigen vermogen, voor 2 mln. aandelen B, nomi

naal elk f 1 per aandeel en 1 prioriteitsaandeel. Onze gemeente heeft met het prioriteitsaandeel een stem op

basis van unanimiteit op belangrijke besluiten in de Algemene Vergadering van Aandeelhouders. Na 5 jaar

wordt het gemeentelijk aandeelhoudersbelang teruggekocht tegen de nominale prijs van totaal f 2 mln.

LPF-W-02
Vraag: Pagina 7 2. Herontwikkeling gemeentehuislocaties; Gemeentehuis Wateringen Hoe is de voortgang? Graag 

een uiteenzetting hierover? Wordt de herontwikkeling van eind 2020 gehaald?

Antwoord: De levering en betaling van het voormalige gemeentekantoor Wateringen heeft op 1 maart 2018 plaatsgevon
den. De realisatie en oplevering van de herontwikkeling wordt niet in 2020 gehaald, de verwachtte oplevering 
van de woningen is het vierde kwartaal van 2021. De reden voor de vertraging is dat de ingediende omgevings- 
vergunning in februari 2020 buiten behandeling is gesteld. Reden hiervoor was o.a. dat er nog aanvullende do
cumenten geleverd moesten worden en dat lukte de ontwikkelaar niet binnen de tijd. De ontwikkelaar werkt nu 
aan een nieuwe aanvraag omgevingsvergunning en de verwachting is dat deze in de tweede helft van juni 2020 
wordt ingediend.
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LPF-W-03
Vraag: Pagina 50 Kunt u specificeren hoe de risicoreservering a f 6,2 mln. is opgebouwd betreft verbonden partij 

Westlandse zoom, en tevens of hieruit een extra nadelig effect te verwachten valt voor de gem. Westland.

Antwoord: De risicoreservering bestaat uit risico's die in drie categorieën zijn te verdelen: projectrisico's, marktrisico's en 
parameterrisico's. Dit is uitgewerkt in een position paper. Dit is een vertrouwelijk document wat ingezien kan 
worden. Op zich is dit geen direct extra nadelig effect. De genoemde en gekwantificeerde risico's maken onder
deel uit van het weerstandsvermogen van de gemeente Westland.

LPF-W-04
Vraag: Pagina 58 Bij specifieke activiteiten wordt de verkoop genomen van het open terrein Zuideinde, wat zijn hier de 

geramde inkomsten?

Antwoord: In de raadsvergadering van 19 februari 2019 heeft besluitvorming plaatsgevonden over de locatie Zuyt Brugge 
te Naaldwijk. De verkoopopbrengst van het perceel bedraagt f 192.000.

LPF-W-05
Vraag: Pagina 60 Bij het programma totaal zien we onder A30 een grote fluctuatie tussen begrotingsvarianten alsmede 

resultaat, wat is hier de exacte oorzaak van?

Antwoord Dit heeft te maken met tussentijdse bijstellingen van grondexploitaties (inkomsten en uitgaven). Deze bijstellin
gen ontstaan wanneer er wijzigingen ontstaan in de uitgangspunten, parameters of planning.

LPF-W-06
Vraag: Pagina 66 Voor programma A zien we bij onttrekkingen Reserves een bedrag van 1,2 mln. negatief voor volks

huisvesting. In de begeleidende tekst wordt niet duidelijk gespecificeerd waar dit uit is opgebouwd of de be
weegreden voor de ontdekking. Kunt u deze toelichten?

Antwoord: Op pagina 63 punt 5 staat: Voor het nog vast te stellen Uitvoeringsprogramma wonen is minimaal f 1 miljoen 
nodig voor de realisatie va n 100 sociale huurwoningen per jaar . Het streven is om in de loop van 2020 het Uit
voeringsprogramma klaar te hebben zodat de uitvoering kan starten. f 1.229 V Dus er is nog niets uitgegeven. 
De “N” achter het bedrag is wat verwarrend in dit verband. Er is minder uitgegeven dan geraamd waardoor er
voordeel ontstaat aan de lastenkant.
Hierdoor is er minder onttrekking aan de reserves nodig geweest waardoor er een nadeel is aan de batenkant.

LPF-W-07
Vraag: Pagina 66 Zie bovenstaande vraag tevens voor 'creatieve maatregelen wonen'

Antwoord: Op bladzijde 63 punt 4 staat: In juli 2019 is de startnotitie voor de Creatieve maatregelen wonen vastgesteld 
waarbij ingezet wordt op het realiseren van 150 tijdelijke flexwoningen in Westland. De verkenningsfase en het 
haalbaarheidsonderzoek zijn afgerond. In 2020 zullen de eerste projecten gerealiseerd worden zoals de ISW- 
school Madeweg. Dus ook hier is nog niets uitgegeven. De “N” achter het bedrag is wat verwarrend in dit ver
band. Er is minder uitgegeven dan geraamd waardoor er voordeel ontstaat aan de lastenkant. Hierdoor is er 
minder onttrekking aan de reserves nodig geweest waardoor er een nadeel is aan de batenkant.

LPF-W-08
Vraag: Programma B10 zien we een grote fluctuatie tussen begroting, bijgestelde begroting en uiteindelijk resultaat, 

wat is hier de verklaring van?

Antwoord: De toelichting op de afwijking van de realisatie op de bijgestelde begroting staat op pagina 78 van de jaarreke
ning. De verschillen tussen oorspronkelijke begroting en bijgestelde begroting zijn het gevolg van de vastgestel
de begrotingswijzigingen bij de 1ste actualisatie en de ProRap. In deze documenten worden de mutaties toege
licht.
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LPF-W-09
Vraag: Pagina 67 de vragen voor Buurt Interventie Team (BIT) worden complexer. In 2015 werd STIP wegbezuinigd en 

kwam er een Buurt Interventie Team per kern. Jammer dat nu dan het BIP in Maasdijk en Ter Heijde is gestopt. 
Graag meer uitleg hierover?

Antwoord: In 2015 zijn de vijf STIP loketten overgegaan in Buurt Informatiepunten in elke kern van het Westland. Op het 
Buurt Informatiepunt zijn Westlandse inwoners welkom voor het stellen van vragen over zorg, welzijn, financiën 
en vrijwilligerswerk. Een vrijwilliger helpt en ondersteunt de Westlandse inwoner met het beantwoorden van de 
vraag. De vrijwilliger heeft als achtervang een professional van Vitis.
Bij de Buurt Informatiepunten van Ter Heijde, Maasdijk en Heenweg kwamen weinig bezoekers. Daarom is 
besloten om daar het vaste wekelijkse inloopmoment op te heffen.
De andere Buurt Informatiepunten worden verder geprofessionaliseerd, zodat er in de toekomst een Buurt In
formatiepunt staat waarbij de Westlandse inwoner wordt geholpen om te participeren in de Westlandse maat
schappij, maar ook waarbij de vrijwilligers een signaalfunctie hebben voor multi-problematiek. Bovendien wordt 
nagedacht over het bieden van alternatieven voor terugkerende bezoekers.

LPF-W-10
Vraag: Pagina 69 Hofboerderij Wateringen kleinschalige horeca. Dit is nog niet gerealiseerd. Hoe komt dit en gaat dit

binnenkort wel lukken?

Antwoord: Om een betere exploitatie te creëren voor de Hofboerderij is in het verleden met diverse partijen gesproken. De 
getoonde initiatieven (waaronder de kleinschalige horeca) gaven geen businesscase en zijn om die reden door 
de initiatiefnemers teruggetrokken. In de kortgeleden vastgestelde centrumvisie voor Wateringen staat de Hof
boerderij opgenomen als onderdeel van een cultureel te ontwikkelen gebied. Inmiddels is de gemeente druk 
doende om een kinderdagverblijf gevestigd te krijgen in de Hofboerderij dat een cultureel programma wil gaan 
draaien met haar BSO en met de andere huurders. Een nieuwe huurder die de exploitatie van de Hofboerderij 
sterk zal verbeteren. Daarnaast wordt samengewerkt met Onderwijshuisvesting om tijdelijke opvang te bieden 
aan twee klassen van de PCPOW. Eind augustus, begin september moet e.e.a. gerealiseerd zijn.

LPF-W-11
Vraag: Pagina 75 Meer mensen maken gebruik van WMO voorzieningen. Hier is geen maximaal aan vergoedingen 

verbonden oftewel een inzet van een plafond. Is er een mogelijkheid voor het college om dit in overweging te 
nemen met in achtneming van de inwoners met een hoger inkomen?

Antwoord: Nee, het inzetten van een plafond voor Wmo voorzieningen is wettelijk gezien niet toegestaan.

LPF-W-12
Vraag: Pagina 80 Het digitale platform voor vragen op het gebied van sociaal domein is voor burgers nog in ontwikke

ling. Wanneer is deze gereed?

Antwoord: Voor de verdere ontwikkeling van het digitale platform zijn plannen in ontwikkeling. De verwachting is dat in het 
derde kwartaal hierover meer duidelijkheid is.

LPF-W-13
Vraag: Pagina 80 Per 2019 zijn na een Europese aanbesteding 35 zorgaanbieders voor Wmo begeleiding en onder

steuning en regie in het huishouden gecontracteerd. Hoeveel van de 35 zorgaanbieders leveren er ook daad
werkelijk zorg in Westland?

Antwoord: (SP) In 2019 hebben 25 gecontracteerde zorgaanbieders zorg gedeclareerd.

LPF-W-14
Vraag: Pagina 81 Met de inzet van het SKT beogen we op termijn een daling te bereiken in het beroep op 

(jeugd)zorgvoorzieningen. We bevinden ons op dit moment in de fase dat we door de nabijheid van het SKT bij 
de lokale gemeenschap hulpvragen sneller in beeld hebben. Wat zijn tot nu tot de resultaten bij het beroep op 
de zorgvoorzieningen. Aan wel termijn wordt gedacht als het om de daling gaat?
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Antwoord:

LPF-W-15
Vraag:

Antwoord:

LPF-W-16
Vraag:

Antwoord:

LPF-W-17
Vraag:

Antwoord:

In 2019 is er nog geen daling op de 2e lijns zorgvoorzieningen te zien geweest. De verwachting was dat in 2020 
de eerste resultaten zichtbaar zouden worden echter door de Coronacrisis wordt dit voorlopig niet bewaarheid.
In 2020 wordt er geïnvesteerd in het SKT in drie projectplannen te weten 'meer hulp zelf doen', 'toetsers' en 
samenwerking huisartsen en SKT' om neergang van de 2e lijns jeugdzorgvoorzieningen vanaf 2021 te versnel
len.

Pagina 82 SK Het werven en behoud van medewerkers met de juiste competenties in zorg en ondersteuning 
(zoals regisseren, omgevingssensitiviteit, gespreksvaardigheden en benodigde kennis en ervaring) is door 
schaarste op de arbeidsmarkt complex. Hoe wordt de dienstverlening nu gewaarborgd, is er sprake van een 
wachttijd?

V.w.b. het SKT is de wachttijd is 2 weken. Bij spoed of crisis is er geen wachttijd en wordt er altijd direct hulpge- 
boden. Het SKT heeft alle vacatures ingevuld en de bezetting is op orde. Het SKT ervaart momenteel geen 
krapte bij het invullen van vacatures. Alle medewerkers voldoen alle benodigde competities die nodig zijn voor 
een goede invullingen van de zorg en haar dienstverlening.

De druk op mantelzorgers neemt toe. Dit blijkt uit de signalen bij het mantelzorgsteunpunt. Vooral de periode 
voorafgaand aan opname voor 24-uurs zorg is zwaar voor mantelzorgers. Verbeteren ketensamenwerking en 
bewustwordingscampagne mantelzorger is doorgeschoven naar 2020. Is er een speciale benadering nodig voor 
jongere thuiswonende mantelzorgers om de druk op hen te verminderen

Ja, voor de jongere mantelzorger is het belangrijk om zich te realiseren dat het zijn van mantelzorger niet ge
woon is en te weten waar hij/zij terecht kan voor informatie en ondersteuning.
Het steunpunt mantelzorg van Vitis Welzijn heeft in 2019 speciale aandacht besteed aan bewustwording bij de 
jongere mantelzorger en het bereiken van de jongere mantelzorger. Hiervoor zijn op het MBO gastcolleges ge
organiseerd, waarin contact met lotgenoten een belangrijk onderdeel vormde. Bij het steunpunt mantelzorg is 
een aparte contactfunctionaris specifiek voor de jongere mantelzorger actief.

Pagina 84 Voor statushouders, die zich in Westland vestigen is de aanpak 'Meetellen en Meedoen' ontwikkeld. 
Naast een traject naar werk is veel aandacht voor het aanleren van de Nederlandse taal. Deze aanpak is on
derdeel geworden van het reguliere aanbod van re-integratietrajecten door Patijnenburg.
Is er voor statushouders een verplichting om aan deze aanpak mee te doen en hoe succesvol deze aanpak?

Indien statushouders aangemeld worden voor een traject bij Patijnenburg geldt dit als een van de verplichtingen 
volgend uit de Participatiewet en zijn zij evenals iedereen in de Participatiewet, verplicht om hieraan mee te 
werken.

Q1 Q2 Q3 Q4 Totaal

Instroom Statushouders re-integratietraject* 20 26 35 11 92

Uitstroom door statushouders* 9 14 19 5 47

* trajecten duren gemiddeld 18-24 maanden

Uitstroom door statushouders
Aan het werk 12-23 p/w 15

Aan het werk 24-35 p/w 3

Aan het werk minder dan 12 uur p/w korter dan maand 7

Studie BBL 0
Studie BOL 5

Volledig uit uitkering door baan of zelfstandige 17

Eindtotaal 47
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LPF-W-18
Vraag: Pagina 87 In het onderdeel goed onderwijs en adequate onderwijsvoorzieningen. Hierin wordt niet gesproken 

over een eventuele huisvesting van een VSO school. Daar is wel eerder over gesproken. Is inmiddels overwo
gen of Westland een vestiging VSO gaat krijgen? Graag uitleg hierover?

Antwoord: Er is in Westland een vestiging VSO. De Herman Broereschool verzorgt in Westland speciaal onderwijs en 
voortgezet speciaal onderwijs aan Zeer Moeilijk Lerende Kinderen (ZMLK) en Ernstig Meervoudig Beperkte 
(EMB) leerlingen met een verstandelijke beperking. De Herman Broerenschool voor leerlingen vanaf 4 jaar tot 
en met 12 jaar) en het Herman Broerencollege Naaldwijk (locatie Verhagenplein) en het Herman Broerencollege 
Monster (beide voor leerlingen vanaf 12 jaar tot 20 jaar). Het Herman Broerencollege in Monster is een school 
speciaal voor EMB-leerlingen en is gevestigd op het terrein van het Westerhonk. Door een toename van het 
aantal leerlingen op de locatie in Naaldwijk is uitbreiding noodzakelijk. Uitbreiding op deze locatie is niet mo
gelijk. Er wordt als onderdeel van de uitwerking van het integraal huisvestingsplan voortgezet onderwijs onder 
zocht of op een andere locatie in Naaldwijk praktijklokalen voor de VSO-leerlingen gerealiseerd kunnen zodat er 
meer ruimte ontstaat in het gebouw aan het Verhagenplein in Naaldwijk.

LPF-W-19
Vraag: Pagina 100 Door het faillissement van Taxi de Roo is er een behoorlijke meerpost ontstaan, is deze nieuwe 

opdracht onderhands gegund of door middel van Tendering?

Antwoord: Perceel 2 vervoer buiten Westland richting Rotterdam e.o. is gegund aan Personenvervoer Van der Wijst op 
basis van de wachtkamerovereenkomst. Zij hebben hierbij de tarieven gestand gedaan met de jaarlijkse NEA 
indexering.
Perceel 3 vervoer buiten Westland richting Den Haag e.o. is niet gegund aan de wachtkamerkandidaat Wooning 
omdat zij een veel hoger en onredelijk tarief wilden hanteren dan het tarief van de wachtkamerovereenkomst. 
Personenvervoer Van der Wijst heeft vervolgens een goed en acceptabel tarief neergelegd. Het perceel is ver
volgens ook aan Van der Wijst gegund. Er was noodzaak om te handelen zodat het vervoer van de leerlingen 
gecontinueerd kon worden.

LPF-W-20
Vraag: Pagina 117 Hoe groot is de verwachte post van verzakkingen en gevolgschade in het komende jaar, aangezien 

deze niet in huidige beheerbudgetten vallen?

Antwoord: Ten behoeve van zakkingen in de buiten ruimte zijn investeringskredieten gereserveerd voor projecten in de
Lier. Deze kredieten worden ingezet bij integrale aanpak van de buitenruimte wanneer rioolvervanging en on
derhoud aan de weg wordt gepleegd.

De hoogte van de lopende kredieten voor projecten 2020-2023 bedraagt f 5.626.158. Daarvan is tot en met 
2019 f 998.194 gerealiseerd.
De hoogte van de voorgenomen kredieten voor projecten 2020-2022 in de het MIP van de huidige meerjaren
begroting bedraagt f 1.720.000.
De verantwoordelijkheid voor zakkingen op private terreinen ligt bij de betreffende eigenaren en de gemeente 
heeft daar geen financiële informatie over.
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LPF-W-21
Vraag:

Antwoord:

LPF-W-22
Vraag:

Antwoord:

LPF-W-23
Vraag:

Antwoord:

LPF-W-24
Vraag:

Antwoord:

LPF-W-25
Vraag:

Antwoord:

Pagina 119 Heeft u een uitsplitsingen van posities en looptijden van extern ingehuurde, om tot een verklaring 
van het totaal te komen?

In onderstaande tabel vindt u een specificatie van de beleidsterreinen waar de op deze pagina genoemde in
huur heeft plaatsgevonden. Zoals ook genoemd op pagina 119 staat hier tegenover het voordeel van lagere sa
larissen en sociale lasten van f 0,175 mln.

Gladheidsbestreiding Č 17.320
V0rke0rsr0^elinstallatİ0s Č 26.332
W0gen Č 117.329
CİVİ0İ0 kunstw0rk0n Č 54 739
Straatreiniging Ê S6.7Û2
Ov0rig Ě 8.656
Totaal 311. Û78

Pagina 125 Al reeds jaren zien wij kosten opgenomen worden in het verbeteren van het KCC, wat zijn de exac
te kosten van het afgelopen jaar, uitgegeven ter verbetering professionaliteit KCC en kunt u deze specificeren?

Er zijn geen specifieke middelen opgenomen voor het verbeteren van het KCC. Waar mogelijk is gewerkt aan 
de verbetering van het vakmanschap. Ook is gestart met teamsessies in het kader van de organisatieontwikke
ling. Het jaar 2019 heeft voor het KCC vooral in het teken gestaan van de stabilisering van de eigen formatie. 
Vanwege een hoog ziekteverzuim bleef er in 2019 helaas weinig ruimte over voor het investeren in de verbete
ring. Wel is gestart met het verbeteren van de ondersteunende techniek, zoals de aanschaf van een tool voor 
planning en roostering. Daarnaast is het KCC nauw betrokken bij de ICT-ontwikkelingen, o.a. de aanbesteding 
voor een nieuw klantcontactsysteem en een kennisbank.

Kunt u aangeven hoeveel geld er gespecificeerd is uitgegeven in 2019 aan (strategisch) accountmanagement?

Strategisch account management is gericht op verbonden partijen, belangrijke subsidiepartners en op de voor 
de economische ontwikkeling van belang zijnde bedrijven. Het betreft personele inzet van beleidsmedewerkers 
en accounthouders verbonden partijen op het sociaal, economisch en duurzaamheidsdomein. In 2019 is hier 
rond de f 350.000 (personeelslasten) aan uit gegeven.

Pagina 147 Zie we een grote stijging in kosten G10, kunt u deze verklaren?

Dit verschil is te verklaren door extra stortingen in de voorziening pensioen Wethouders en wachtgeld Wethou
ders. De rekenrente voor deze voorzieningen wordt jaarlijks in december vastgesteld door het ministerie van 
BZK en eind 2019 is deze significant naar beneden bijgesteld van 1,5770Zo naar 0,2900Zo. Door deze lagere rente 
moest er ook een grote extra storting gedaan worden: f 974.000 in de voorziening 'Pensioen' en f 148.000 in 
de voorziening 'Wachtgeld'. De storting in de voorziening 'Wachtgeld' wordt deels ook verklaard door een toe
name in het aantal wethouders dat wachtgeld ontvangt.

Pagina 161 Hier wordt gesproken over posten ten behoeve van Klimaatmiddelen, zijn deze vanuit de overheid 
verplicht of zijn dit keuze vanuit college en/of de organisatie geweest?

Het rijk keert deze middelen uit voor de genoemde posten maar ze zijn niet als zodanig geoormerkt. De ge
noemde middelen zijn verplichte opgaven van de gemeente.
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LPF-W-26
Vraag:

Antwoord:

LPF-W-27
Vraag:

Antwoord:

LPF-W-28
Vraag:

Antwoord:

LPF-W-29
Vraag:

Antwoord:

LPF-W-30
Vraag:

Antwoord:

GBW-01
Vraag:

Antwoord:

Pagina 171 Heeft BIZ 's-Gravenzande bijdrage marktplein al voldaan?

Ja, de bijdrage voor de verplaatsing van het standbeeld van Gravin Machteld is conform afspraak reeds verre
kend met de eerste uitbetaling van de BIZ-bijdrage aan de betreffende BI-zone.

Pagina 206 Kun u specificeren wat in 2019 is bestaat aan organisatie ontwikkeling programma's?

In 2019 bedroegen de kosten van Lef Loont f 330.000.

Pagina 212 Zijn er datalekken geweest en zo ja, is daar melding gemaakt bij de AP?

Voor 2019 is het volgende beeld te zien:

Datalekken
Voortschrijdend jaar

Q1/19 Q2/19 Q3/19 Q4/19 Totaal
Melding datalek 5 3 3 5 16
waarvan:
Gemeld bij AP 3 0 1 3 7
Betrokkene(n) geïnj 0 0 1 2 3

Over 2019 is er dus sprake van een totaal van 16 datalekken waarvan er 7 zijn gemeld bij de AP. De Autoriteit 
Persoonsgegevens heeft naar aanleiding van de meldingen van de genoemde 7 datalekken in geen geval aan
leiding gezien tot nader onderzoek. Alle datalekken over 2019 zijn derhalve afgesloten.

Pagina 219 f 1,3 mln. verlies Patijnenburg. Wat is het salaris van bestuur? Is daar variabele beloning

De bezoldiging van de bestuurder bedroeg in 2019 f 143.072 (waarvan f 19.831 beloningen betaalbaar op 
termijn, zoals pensioenlasten, VUT en jubileumuitkeringen en f 834 onkostenvergoeding). Dit betreft geen vari
abele beloning.

Pagina 277 Wat is de reden van het grote verschil tussen storting en aanwending van het de voorziening Wet
houders Wachtgelden?

De aanwending van de voorziening Wethouders Wachtgelden was als begroot in 2019. Wel heeft er eind 2019 
nog een extra storting plaats moeten vinden. Deze storting had twee oorzaken. Ten eerste is het aantal wet
houders dat wachtgeld ontvangt toegenomen. Ten tweede is de rekenrente naar beneden bijgesteld van 
1,5770Zo naar 0,2900Zo op basis van het in december gepubliceerde rekenrentepercentage van het ministerie van 
BZK.

Pagina 6 - laatste alinea. Dit betreft een opsomming van projecten vanuit het MKB Investeringsfonds. Dit is toch 
niet in 2019 gerealiseerd? Dit is toch langer geleden? Waarschijnlijk zelfs in de vorige collegeperiode?

Gelet op het politieke karakter van deze vraag geven wij u in overweging om deze vraag te stellen in de verza- 
melcommissie van 23 juni.

Pagina 26 van 36



GBW-02
Vraag:

Antwoord:

GBW-03
Vraag:

Antwoord:

GBW-04
Vraag:

Antwoord:

Pagina 9 Kunt u de saldi jaarrekening en de saldi jaarrekening na resultaatbestemming geven van de jaren 
2010 t/m 2019?

Jaar Exploitatieresultaat
Resultaat na 
reservemutaties

2010 Ē 45.575.584,54 Nadeel Ē 28.280.645,25 Nadeel
2011 tE 9.413.305,32 Nadeel Ē 10.540.867,37 Nadeel
2012 3.497.755,95 Nadeel Ē 1.190.554,37 Voordeel
2013 Ē 311.293,17 Nadeel ē 834.164,43 Voordeel
2014 tE 6.607.314,63 Voordeel t 9.477.973,74 Voordeel
2015 í 11.617.119,92 Voordeel f 7.328.313.04 Voordeel
2016 124.531.181.97 Voordeel 122.264.905,35 Voordeel
2017 Ē 445.137.11 Voordeel f 8.560.575,60 Voordeel
2013 tE 1.393.033,70 Nadeel 15.030.759,75 Voordeel

2019" C 6.169.415,24 Nadeel f 1.560.767,15 Nadeel

Pagina 10 Totale baten zijn f 280,4 mln. volgens aangepaste begroting 2019 ten opzichte van f 274,7 mln. 
volgens jaarrekening 2019. Een verschil van f 5,7 mln. negatief.
Totale lasten zijn f 301,3 mln. volgens aangepaste begroting 2019 ten opzichte van f 280,9 mln. volgens jaar
rekening 2019. Een verschil van f 20,4 mln. positief. Per saldo een verbetering van f 14,7 mln. ten opzichte van 
de aangepaste begroting 2019. Betreft de aangepaste begroting 2019 de cijfers volgens de ProRap 2019 be
sproken in de raadsvergadering van 12 november 2019? Zo ja, de aangepaste begroting 2019 bedraagt (f 
280,4 minus f 301,3) 20,9 mln. negatief en de ProRap 2019 geeft een negatief bedrag aan van f 20,3 mln.
Kunt u aangeven waardoor het verschil van f 0,6 mln. wordt veroorzaakt?

Dit zijn aanzienlijke verschillen, met name als deze cijfers bijna aan het einde van het boekjaar (november 
2019) aan de raad zijn gepresenteerd. Kunt u aangeven waardoor deze grote verschillen worden veroorzaakt? 
Heeft dit wellicht met de kwaliteit van de interne informatievoorziening te maken?

De ProRap gaf geen nadelig saldo aan van f 20,3 mln. Het saldo voor reservemutaties was f 26,6 mln. nadelig 
en na reservemutaties f 5,7 mln. nadelig (pagina 30 van de ProRap). Het verschil hiertussen zijn de reservemu
taties. Dit is f 20,9 mln. Ditzelfde bedrag vindt u terug op pagina 10 van de jaarrekening. Ook hier zijn de begro
te reservemutaties f 20,9 mln. Er is dus geen sprake van een verschil van f 0,6 mln., de begroting is hetzelfde 
gebleven. Bij de ProRap is het negatief resultaat van f 5,7 mln. onder gebracht als voorlopig rekeningresultaat. 
In werkelijkheid is dit saldo f 1,6 mln. nadeliger uitgevallen. De oorzaken die hebben geleid tot deze afwijking 
staan op pagina 11 en verder toegelicht.

Pagina 18 Er wordt melding gemaakt van een enorme lijst met allerlei verschuivingen binnen diverse posten. Dit 
maakt een en ander niet veel duidelijker en leesbaarder. Waarvoor is voor deze opzet gekozen, heeft de Raad 
teveel naar de details gevraagd in het verleden?

De raad voteert de in het meerjaren investeringsprogramma opgenomen investeringskredieten. Op genoemde 
pagina wordt zoals de afgelopen jaren ook gebruikelijk is geweest per programma verantwoording afgelegd 
over de besteding van deze kredieten en verschuivingen tussen deze kredieten, op basis van de rapportage- 
grenzen uit de door de raad vastgestelde financiële verordening. In het dictum in het raadsvoorstel wordt de 
raad verzocht in te stemmen met deze wijzigingen waarmee het budgetrecht van de raad wordt gerespecteerd.
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GBW-05
Vraag: Pagina 23 Kunt u aangeven hoeveel fases de interventieladder heeft in het kader van interbestuurlijk toezicht 

door de provincie? En waarom staat deze nog op oranje? Er is toch heel veel werk verricht op dit terrein door 
het College?

Antwoord: De provincie heeft het toezicht op het nakomen van de verplichtingen tot het huisvesten van statushouders. Zij 
doet dit op grond van het Algemeen beleidskader indeplaatsstelling bij taakverwaarlozing. Volgens het Alge
meen beleidskader indeplaatsstelling bij taakverwaarlozing, met daarin opgenomen de bestuurlijke interventie
ladder, wordt bij taakverwaarlozing een aantal fasen doorlopen (signaleren, gesprek/afspraken maken, aanwij
zing en uiteindelijk een indeplaatsstelling). De laatste fase eindigt met een indeplaatsstelling, waarbij de toe
zichthouder op kosten van de gemeente zelf verder maatregelen treft die nodig zijn om het gevorderde resultaat
te bereiken.

GBW-06
Vraag:

We staan waarschijnlijk op oranje omdat we eind 2019 een hele kleine achterstand hadden van vier te plaatsen 
personen. Op de interventie ladder zijn we echter gedaald ( en dat is in de ogen van de provincie dus goed) van 
het niveau gesprek/afspraken maken in 2019 naar signaleren in 2020.
De achterstand loopt waarschijnlijk de eerste helft van 2020 op vanwege de belemmeringen in het plaatsen van 
statushouders vanwege de Corona-maatregelen. Alle gemeenten hebben te maken met het oplopen van de 
achterstanden vanwege de Corona-maatregelen.

Pagina 51 Op deze pagina staat gemeld dat een bergbezinkbassin in de Van Rijnstraat in De Lier is afgerond.
Dit is toch reeds voor 2019 afgerond?

Antwoord: Dat is juist! De technische oplevering vond in 2018 plaats. Het bergbezinkbassin is begin 2019 administratief 
gereed gemaakt. De werkzaamheden in 2020 betreffen de vervanging van de riolering in de omgeving.

GBW-07
Vraag: Pagina 55 Op deze pagina staat dat Stichting Bezoek Westland is opgericht in 2018 en dat er in 2019 verder 

invulling is aangegeven. Volgens de Kamer van Koophandel is deze Stichting reeds begin 2016 opgericht. Nu 
lijkt het erop dat dit initiatief met name in 2019 is gerealiseerd of geïnitieerd. Echter dit initiatief is in de vorige 
collegeperiode reeds gestart. Kunt u aangeven waarom dit zo is weergegeven?

Antwoord: Gelet op het politieke karakter van deze vraag geven wij u in overweging om deze vraag te stellen in de verza- 
melcommissie van 23 juni.

GBW-08
Vraag: Pagina 150 Blijft uw uitgangspunt overeind voor wat betreft de woonlasten van de burgers en de stijging met

inflatiecorrectie?

Antwoord: Gelet op het politieke karakter van deze vraag geven wij u in overweging om deze vraag te stellen in de verza- 
melcommissie van 23 juni.

GBW-10
Vraag: Pagina 161 Er wordt gesproken over de maatstaf Medicijngebruik? Kunt u dit iets meer toelichten?

Antwoord: De maatstaf Medicijngebruik is een van de circa 90 maatstaven op basis waarvan de algemene uitkering wordt
berekend.
In de door het rijk verstrekte toelichting op de berekening van de algemene uitkering staat hierover het volgen
de: Om te kijken welke personen gebruik hebben gemaakt van medicijnen voor chronische aandoeningen, 
wordt een bestand van Vektis (business intelligence voor de zorg) gehanteerd. Dit bestand bevat informatie 
over alle verzekerden met een basisverzekering (zorg). Op basis van declaratiegedrag zijn chronisch zieken in
gedeeld in Farmaceutische Kosten Groepen (FKG). Een FKG is een groep medicijnen die past bij een bepaalde 
chronische aandoening. Iemand valt binnen een FKG als hij of zij minimaal 180 dagen per jaar medicijnen ge
bruikt voor een bepaalde aandoening. De FKG's die jaarlijks in deze verdeelmaatstaf worden meegenomen zijn

Pagina 28 van 36



die groepen die voor chronische aandoening zijn opgenomen in het risicovereveningsmodel voor het betreffen
de uitkeringsjaar.

GBW-09
Vraag:

Antwoord:

GBW-11
Vraag:

Antwoord:

GBW-12
Vraag:

Antwoord:

GBW-13
Vraag:

Antwoord:

Pagina 157 Wat gaat uw College doen om de inhuur van externen te verminderen? Of is dat geen doel op zich 
voor uw College?

Wij steken op twee sporen in om de inhuur terug te dringen.
Allereerst wordt vanuit het project Versterken Organisatie gewerkt aan een sterk werkgeversmerk en arbeids- 
marktstrategie. Die moet de arbeidsmarktpositie van de gemeente Westland verstevigen als een aantrekkelijke 
werkgever. Dit doen we samen met de regiogemeenten in het zogenoemde Werken in Haaglanden. Daarbij 
speelt recruitment een grote rol. Daarmee kan de inhuur voor wat betreft de tijdelijke invulling van vaste functies 
afnemen.
Daarnaast is het doel van Opdrachtgericht werken om alle werkzaamheden van de Gemeente Westland beter 
te kunnen matchen aan ons vaste personeel. Door een meer wendbare organisatie te creëren die beter mee 
kan bewegen met de werkzaamheden, zou de inhuur ook terug moeten lopen. Beide sporen zijn nog in ontwik
keling.
Wel zal er in de toekomst altijd sprake blijven van een bepaalde hoeveelheid inhuur. Het is belangrijk dat de 
organisatie een flexibele schil heeft. Dit draagt bij aan de snelheid waarmee de organisatie kan reageren op 
ontwikkelingen en veranderingen.

Pagina 173 Wat is de stand van zaken van de directe verbinding tussen Maasdijk en Honderdland? Pas is een 
afvaardiging van de Raad op werkbezoek geweest en er schijnt ook gewacht te worden op de aanleg van een 
geluidsscherm? Kan de gemeente de ontwikkelaar hier niet wat actiever op wijzen?

Door de slechte ondergrond zijn de geotechnische onderzoeken uitgebreid om te komen tot een duurzame 
uitvoeringsvariant om de effecten van toekomstige grondverzakking op te vangen en vervolgschade te voorko
men. Dit heeft geleid tot vertraging van de geplande uitvoering. Naar verwachting kunnen we in het najaar van 
2020 starten met de voorbereidende werkzaamheden voor realisatie van de aansluiting op de Maasdijk (N220). 
Ter hoogte van het directe verbinding Maasdijk worden twee schermen aangebracht: een geluidsscherm aan de 
zijkant van de weg en een zichtscherm aan de overkant van de dijk. Deze twee schermen worden tijdens de uit
voering van de weg gerealiseerd. De aanbesteding voor die uitvoering is in volle gang en de uitvoering zal naar 
verwachting eind van dit jaar starten.
Ter hoogte van Maasdijk 35A wordt ook een geluidswal met een klein scherm aangebracht. Deze wordt gereali
seerd door de bewoners van de woning zelf in overleg met HOC. De vergunning voor de aanleg hiervan is in
middels verleend.

Pagina 180 Werkelijke kosten afvalstoffenheffing is f 1,4 mln. Hoger dan begroot? Dat is 130Zo meer! Heeft uw 
College deze kosten nog wel in de hand?

Gelet op het politieke karakter van deze vraag geven wij u in overweging om deze vraag te stellen in de verza- 
melcommissie van 23 juni.

Pagina 189 Kunt u de weerstandsratio's van de jaarrekeningen 2010 t/m 2019 op een rij zetten voor ons?

Jaar Ratio Jaar Ratio
2010 0,69 2015 1,81

2011 0,76 2016 1,00
2012 1,13 2017 1,18
2013 1,02 2018 1,07

2014 1,27 2019 0,80
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GBW-14
Vraag: Pagina 202 Hoeveel startersleningen zijn er inmiddels verstrekt?

Antwoord: Er zijn sinds de start van de startersleningen (september 2017) tot nu: 1.105 startersleningen verstrekt.

GBW-15
Vraag: Pagina 209 Wat is de definitie voor een oud- medewerker? Ons staat bij dat er diverse oud-medewerkers nog 

voor de gemeente werken? Maar vallen deze dan niet onder de kop externen?

Antwoord: Het hanteren van deze spelregel is bedoeld om de constructie tegen te gaan, waarbij een medewerker op eigen 
verzoek de organisatie verlaat om zich daarna als externe op hetzelfde takenpakket te laten inhuren tegen ho
gere kosten. Deze regel geldt voor de periode van 2 jaar aansluitend op de datum van het ontslag en is alleen 
van toepassing indien het overwegend dezelfde werkzaamheden betreft.
In 2019 was geen sprake van de inhuur van oud-medewerkers volgens bovenstaande spelregel.

GBW-16
Vraag: Pagina 269 e.v.- Voor welke reserves is de uitvoering inmiddels gestart en zijn onomkeerbare besluiten geno

men?

Antwoord: In de jaarrekening 2019 worden voor deze reserves de onttrekkingen en stortingen die in 2019 hebben plaats
gevonden toegelicht. Voor de toekomstige mutaties en inzet van deze reserves verwijzen we u naar het hoofd
stuk reserves en voorzieningen (5.8) van de begroting 2020.

CU-SGP-01
Vraag: Pagina 27 Waaruit bestaat de forse inzet op herstructurering/modernisering en wat is het resultaat in met na

me de sterk verouderde tuinbouwgebieden?

Antwoord: Een belangrijk uitvloeisel van de 'Gebiedsverkenning' is de (potentiële) waarde van de 'Corridor A20-A4'. On
derdeel van deze verbinding is niet alleen het terrein van Royal Flora Holland en de Greenport Horti Campus, 
maar ook het productiegebied van de Broekpolders/Wateringsveldse Polders (hierna: Broekpolder). In de 
Broekpolder is ingezet op het faciliteren van een gezamenlijk gebiedsperspectief met bijbehorende opgaven. Dit 
heeft geresulteerd in een sterke gebiedssamenwerking in het gebied en een concreet wensbeeld naar 2040.
Het glastuinbouwgebied met de grootste oppervlakte aan areaal dat ouder is dan 25 jaar is Boomawatering. In 
dit gebied hebben de afgelopen jaren vele investeringen plaatsgevonden, maar ook een prioritering in handha
vend optreden. Dit heeft onder andere geleid tot de bouw van ca. 6,5 hectare nieuw productieareaal (Van der 
Lugt Lisianthus), de vergunning voor de bouw van ca. 3,5 hectare uitbreiding (Van den Ende Rozen), een uit te 
geven kavel (Ontwikkelingsbedrijf HOT) van ca. 11 hectare voor de bouw van een nieuw glastuinbouwbedrijf en 
de ontwikkeling van een boorlocatie voor aardwarmte. NB. deze ontwikkelingen behoren tot activiteit 4.

CU-SGP-02
Vraag: Pagina 32 Het is niet gelukt een gezamenlijke agenda Mainport-Greenport op te stellen. Het initiatief Green 

Meets Port van het bedrijfsleven is een belangrijke aanjager om er voor te zorgen dat de agrologistieke ontslui
tingen en ontwikkelingen voor Westland voldoende aandacht krijgen.
Komt er nog een vervolg op Green Meets Port gezien het belang van dit initiatief?

Antwoord: Gelet op het politieke karakter van deze vraag geven wij u in overweging om deze vraag te stellen in de verza- 
melcommissie van 23 juni.

CU-SGP-03
Vraag: Pagina 67 Sterke Samenleving, Pilot vrijwillige wooncoach. In 2019 hebben hiervan ruim 350 unieke bezoekers 

gebruik gemaakt. Voor hoeveel bezoekers heeft de inzet van de wooncoach geleid tot concrete actie, dus een 
passende woning gevonden of langer thuis kunnen blijven wonen?

Antwoord: In 2019 is een verbeterslag gemaakt in het registreren van de bezoeken en het specificeren en uitdiepen van de 
hulpvragen. Aanvullend is ook onderzoek gedaan naar de uitkomsten van de inzet van de wooncoach. Vaak
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gaat er echter een lange tijd overheen, voordat een passende woning wordt gevonden of een woning levens- 
loopbestendig wordt gemaakt voor langdurig zelfstandig thuis wonen.
Momenteel zijn er de volgende uitkomsten:
» Van de 446 unieke bezoekers had 33Zo (148) een vraag over toekomstbestendig wonen. De eerste hulp

vraag kan bijvoorbeeld gaan over het doorstromen naar een andere woning.
» Bij 30 inwoners hiervan (20Zo) blijkt een aanpassing van de woning voldoende en zij kiezen ervoor om in de 

huidige woning te blijven wonen met de nodige aanpassingen. Redenen hiervoor zijn bijvoorbeeld dat de 
specifieke woonwensen elders niet kunnen worden ingevuld of dat in een andere kern wel een passende 
woning is, maar dat de inwoner daar te ver van zijn sociale netwerk af komt te wonen.

» 49 personen (330Zo) hebben daadwerkelijk een woningaanbieding gehad.
» Van 69 personen (47Z) is nog geen terugkoppeling ontvangen of zij hebben nog geen passende woning 

gevonden.

CU-SGP-04
Vraag: Pagina 74 Beleidsindicatoren relatief verzuim:

Het aantal leerplichtigen dat wel staat ingeschreven op een school, maar ongeoorloofd afwezig is, laat een 
behoorlijke toename zien, terwijl het percentage landelijk daalt.
Wat is de oorzaak hiervan?

Antwoord: De oorzaak ligt in het betere meldgedrag van ongeoorloofd verzuim door vooral de MBO's. Er is extra aandacht 
geweest voor het melden van ongeoorloofd verzuim door de MBO's ook vanuit de onderwijsinspectie binnen 
onze regio Haaglanden. Je ziet dan een stijging ontstaan van het aantal meldingen bij leerplicht. In het school
jaar 2018-2019 was alweer een lichte daling zichtbaar.

CU-SGP-05
Vraag: Pagina 75 invoering abonnementstarief Wmo:

Er is een trend in toename van hogere inkomens die gebruik maken van Wmo-voorzieningen: wat is het percen
tage aantal huishoudens met een laag inkomen t.o.v. het aantal huishoudens met een hoger inkomen?

Antwoord: De gemeente heeft niet de beschikking over de inkomensgegevens van de Wmo-aanvragers.
De stijging van het aantal cliënten ZIN Westland tussen januari 2019 en december 2019 bedraagt 11Z. Het 
aantal cliënten bij hulp bij het huishouden was t-m 2018 redelijk stabiel, alleen bij begeleiding was een lichte 
groei te zien. De stijging van het aantal cliënten in 2019 rekenen we toe aan de invoering van het abonnements
tarief.

Uit landelijk onderzoek blijkt het volgende:
Het gebruik van maatwerkvoorzieningen binnen de Wmo lag in 2019 5 procent hoger dan een jaar eerder. Het 
CBS ziet dat mensen met middeninkomens en hoge inkomens meer gebruik zijn gaan maken van huishoud
hulp. Vorig jaar maakten vijf op de duizend inwoners met een hoog inkomen gebruik van huishoudelijke hulp, 
twee meer dan een jaar eerder. Bij de middeninkomens was een stijging te zien van 39 naar 47 cliënten per
duizend inwoners.
Ter vergelijking: onder de lage inkomens maakten 86 van de duizend mensen in 2019 gebruik van huishoud
hulp. De onderzoekers halen niet uit de cijfers hoezeer de toenames te wijten zijn aan de veranderde eigen bij
drage. Hoge- en middeninkomens zijn ook andere soorten maatwerkvoorzieningen meer gaan gebruiken, maar
die toename is minder sterk.

CU-SGP-06
Vraag: Pagina 79 Saldo programma B na verrekening met reserves: f 5.176 N moet volgens ons zijn: f 5.176 V

Antwoord: Uw opmerking is correct.
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CU-SGP-07
Vraag: Pagina 271 Reserve Werk en inkomen, gedoteerd in de reserve een bedrag van f 1.993.590 in verband met 

voordelig saldo wet BUIG. Vraag:
a. Wat is de reden dat dit budget in 2019 niet werd (kon worden) ingezet?
b. wat gebeurt er vervolgens met deze reserve Werk en inkomen? Wordt deze in 2020 wel benut?

Antwoord: De BUIG betreft een specifieke uitkering. De gemeente Westland ontvang sinds 2018 meer van het Rijk dan het 
aan uitgaven voor de bijstand heeft. Het voordelig saldo wordt conform vastgesteld beleid toegevoegd aan de 
reserve Werk en inkomen. De reserve Werk en Inkomen is een bestemmingsreserve met als doel schommelin
gen op de BUIG op te vangen. Om mogelijke risico's op te vangen dient er voldoende saldo in de reserve achter 
te blijven en zal de reserve dan ook niet geheel benut worden.

CU-SGP-08
Vraag: Pagina Voorziening onderhoud begraafplaatsen f 51.815 en Voorziening Grafrechten f 267.764

Zijn de bedragen die vrijvallen van deze voorzieningen in 2019 kostendekkend voor het reguliere onderhoud 
van de begraafplaatsen? Zo niet, waaruit worden de kosten voor onderhoudt dan gedekt?

Antwoord: Nee, de voorziening is niet kostendekkend. Zoals op pagina 185 van het jaarverslag is terug te lezen, zijn de 
lijkbezorgingsrechten voor 40,50Zo kostendekkend. Het overige percentage aan onderhoudskosten wordt gedekt 
uit de algemene middelen.

D66-W-01
Vraag: Pagina 7 Hoe gaat het college bewerkstelligen dat zorgaanbieders meer resultaatgerichtheid en ondernemer

schap gaan laten zien?

Antwoord: Vanaf 2021 gaan we werken met de nieuwe overeenkomst in de jeugdhulp. Hierin zijn meerdere nieuwe ele
menten verwerkt. Twee elementen zijn in dit kader het noemen waard:
» Aanbieders worden verplicht na afloop van de behandeling te rapporteren over de mate waarin de doelen 

zijn behaald. Deze informatie wordt regionaal verzameld, geanalyseerd en met aanbieders en de toegangs- 
teams besproken. Dit levert waardevolle inzichten op om de kwaliteit en effectiviteit van de zorg te verbete
ren en om cliënten naar de best passende zorg te leiden.

» De maximale bestedingsruimte per aanbieder wordt geïntroduceerd. Hiermee wordt de aanbieder uitge
daagd om binnen een budgettair kader zoveel mogelijk kinderen zo effectief mogelijk te helpen. De aanbie
ders die vernieuwend werken en goed in control van hun eigen processen zijn, zullen dit het beste kunnen 
doen. Deze aanbieders zullen, volgens het principe van stemmen met de voeten, de meeste cliënten toe
gewezen krijgen. Zo komen de totale kosten steeds beter in control terwijl kwaliteit wordt geleverd.

D66-W-02
Vraag: Pagina 8 Welke werkzaamheden moeten er nog uitgevoerd worden die in 2019 niet zijn uitgevoerd?

Antwoord: De beantwoording van deze vraag vindt u in bijlage 1.

D66-W-03
Vraag: Pagina 12 Waardoor is het voordeel m.b.t. klimaatadaptatie ontstaan?

Antwoord: Het beleid voor Klimaat Adaptatie was in 2019 nog in de studiefase. Kennisontwikkeling en kaders voor klimaat 
adaptieve nieuwbouw waren in 2019 landelijk nog in ontwikkeling. Concretisering naar een pilot heeft in het 4e 
kwar taal plaatsgevonden. De eerste klimaat adaptieve pilot (renovatie Prins Willem III Plein, Ter Heijde) wordt 
in 2020 uitgevoerd.
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D66-W-04
Vraag: Pagina 13 Waarom zijn er minder activiteiten uitgevoerd voor jeugd en gezin?

Antwoord: Het centrum voor jeugd en gezin is opgegaan in het SKT. Het SKT heeft deze activiteiten overgenomen.
Het feit dat er middelen overblijven op deze post betekent niet dat er activiteiten niet of minder zijn uitgevoerd. 
De uitgaven die geboekt worden op deze post worden herschikt, zodat deze post uit de begroting verdwijnt. 
Hiermee worden de uitgaven in lijn gebracht met de nieuwe indeling van de programmabegroting.

D66-W-05
Vraag: Pagina 13 Wat is de relatie tussen het abonnementstarief en het toegenomen gebruik van huishoudelijke hulp?

Antwoord: De stijging van het aantal tussen januari 2019 en december 2019 bedraagt 110Zo. Het aantal cliënten bij hulp bij 
het huishouden was t-m 2018 redelijk stabiel, alleen bij begeleiding was een lichte groei te zien. De stijging van 
het aantal cliënten in 2019 rekenen we toe aan de invoering van het abonnementstarief. Vanwege het inko- 
mensonafhankelijk maken van de eigen bijdrage maakt namelijk een grotere doelgroep gebruik van de voorzie
ningen.

D66-W-06
Vraag: Pagina 17 Opmerking: in de tabel staat in de kolom ‘BijsteMing uitgaven' bij Concemfinanciën een V i.p.v. een N

Antwoord: Het betreft inderdaad een “N” i.p.v. een “V”.

D66-W-07
Vraag: Pagina 19 ‘Voor een toelichting op dit bedrag zie de tabel op pagina 12.' Dit moet zijn pagina 17.

Antwoord: Het betreft inderdaad pagina 17 i.p.v. pagina 12.

D66-W-08
Vraag: Pagina 19 Op welke processen zijn controles op de rechtmatigheid uitgevoerd? Hoeveel processen zijn er in 

totaal? Wordt het aantal processen waarop controles op de rechtmatigheid worden uitgevoerd de komende ja
ren verhoogd?

Antwoord: Er zijn op de volgende 3 processen controles uitgevoerd op de rechtmatigheid:
» Treasury
» Personeel
» Inkopen> EU aanbestedingsgrens (spendanalyse)
De uitkomsten van deze 3 controles zijn aangeleverd bij de externe accountant.
Daarnaast zijn er over 2019 circa 10 procesaudits uitgevoerd en enkele quickscans. Ook in deze audits worden 
de rechtmatigheidsaspecten meegenomen.
Het aantal processen binnen de gemeente is niet expliciet vast te stellen. Het aantal processen waar in de se
lectie van de audits mee rekening wordt gehouden, dat wil zeggen de processen met een financieel karakter, 
betreft 40 processen. Een deel van deze processen zijn processen met een zeer gering financieel belang en 
deze worden daarom niet ieder jaar gecontroleerd. Ook is een deel van de processen (sociaal domein) neerge
legd bij een samenwerkingsregeling. Deze worden niet door het team Verbijzonderde Interne Controle gecon
troleerd.
Het ligt in de lijn der verwachting dat het aantal processen dat de komende jaren wordt gecontroleerd op recht
matigheid zal worden verhoogd

D66-W-09
Vraag: Pagina 20 Er zal waarschijnlijk aan het eind van het jaar een groter beroep worden gedaan op de voorziening 

oninbare debiteuren. Betekent dit dat uitstel van belastinginvordering gaat leiden tot afstel?

Antwoord: Nee, het is niet de bedoeling dat uitstel leidt tot afstel. Uitgangspunt is dat alle aanslagen worden voldaan. 
Wanneer een vordering oninbaar wordt verklaard, is dat meestal het gevolg van een faillissement. Gelet op de 
huidige financieel onzekere tijden zal een aantal bedrijven het hoofd niet boven water kunnen houden. De vor
deringen (aanslagen) die de gemeente Westland heeft op deze bedrijven, worden dan (gedeeltelijk) oninbaar,
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afhankelijk wat nog uit de boedel kan worden voldaan. Uiteraard houden we er altijd rekening mee dat aansla
gen niet of niet volledig worden voldaan. Hiervoor bestaat een voorziening oninbare debiteuren. Omdat we 
meer faillissementen voorzien, zal er naar verwachting meer aanspraak worden gemaakt op deze voorziening.

D66-W-10
Vraag: Pagina 21 Er is een meerjarig sluitende begroting. Echter, jaarlijks valt de begroting iets nadelig uit en moet er 

iets vanuit de reserves worden overgeheveld. Dit houdt een keer op, hoe gaan we hier meerjarig mee om? 
Moeten we niet strenger begroten?

Antwoord: Het interbestuurlijk toezicht ten aanzien van het begrotingsevenwicht beoordeelt of we in de begroting alle struc
turele lasten dekken met structurele baten. Dit was i.v.m. de nog in te vullen taakstelling sociaal domein in 2019 
niet geheel mogelijk, waardoor er een nog in te vullen taakstelling is meegenomen die ervoor zorgde dat de be
groting meerjarig sluitend was. Er worden in principe geen bedragen uit de reserves onttrokken voor structurele
kosten.

D66-W-11
Vraag: Pagina 21 Op welke wijze Z met welke maatregelen verwacht de gemeente de taakstelling in het sociaal domein 

van f 2,1 mln. concreet in te gaan vullen?

Antwoord: De wijze waarop het college financieel denkt om te gaan met het sociaal domein vindt u terug in de perspectief-
brief.

D66-W-12
Vraag: Pagina 24 Na een interventie vanuit de provincie zijn er meer statushouders gehuisvest. Wat is de reden dat er 

na een interventie wel mogelijkheden zijn tot huisvesting en in de periode hiervoor niet?

Antwoord: Het lag niet zozeer aan de interventie van de provincie dat gemeente Westland minder statushouders kon 
plaatsen, als wel aan de toen beschikbare menskracht bij de gemeente om plaatsing van statushouders te rege
len en de aard en het beschikbare woningen bij woningcorporaties, dat weer moet matchen met bijvoorbeeld 
een te plaatsen groot gezin. Het plaatsen van statushouders is daardoor steeds een puzzel in tijd en ruimte. In 
de loop van juni 2019 liepen we op enig moment voor op onze taakstelling, doordat we enkele grote gezinnen 
konden plaatsen.

D66-W-13
Vraag: Pagina 31 Er wordt gesproken over slopen van glas t.b.v. de herstructurering en verduurzaming van de glas

tuinbouw. Is er in alle gevallen ook echt spraken van verduurzaming van het teeltareaal? Of wordt er slechts 
een deel aangebouwd en blijft het naburige oude glas staan?

Antwoord: Op pagina 31 of elders heeft het college niets geschreven over 'het slopen van glas'. In algemene zin is de 
verduurzaming van het teeltareaal veel meer dan alleen nieuwbouw van kassen. Het verduurzamingsvraagstuk 
gaat ook over het gebruik van duurzame energiebronnen, energiebesparende maatregelen, recirculatie van 
reststromen, duurzaam gebruik van gietwater, etc.

D66-W-14
Vraag: Pagina 48 'We liggen op koers wat betreft de bouw van ...'. In hoeverre strookt deze uitspraak met de nieuwe 

ambities uit de omgevingsvisie en de woonvisie?

Antwoord: De ambitie uit de Woonvisie Westland 2020-2030 is om 1800 sociale huurwoningen tot en met 2030. Een deel 
is nog de resterende opgave uit de Woonvisie 2016. Aan het eind van dit jaar zullen bijna 300 sociale huurwo
ningen gebouwd zijn, de overige 1200 moeten de komende 10 jaar opgeleverd worden. Omdat bij het West- 
landse nieuwbouwprogramma sprake is van een boeggolf, zullen de komende jaren veel woningen opgeleverd 
worden en ook veel sociale huurwoningen. Het klopt dus dat we op koers liggen. In de nieuwe Woonvisie leg
gen we daar een extra ambitie bovenop van 600 sociale huurwoningen, om aan de lokale behoefte te kunnen 
voldoen, die blijkt uit het recente woningbehoefteonderzoek dat ABF voor de gemeente Westland heeft verricht.
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D66-W-15
Vraag: Pagina 51 Hoe kan het dat maar 1 school gebruik heeft gemaakt van de subsidieregeling voor groenblauwe 

schoolpleinen? Waar kan dat aan liggen en wat kan de gemeente doen om het aantal scholen dat hiervoor in 
aanmerking komt te stimuleren van de regeling gebruik te maken?

Antwoord: Drie scholen hebben inmiddels een groenblauw schoolplein gerealiseerd. Drie scholen hebben een aanvraag 
ingediend die gereed is voor uitvoering. Twee scholen hebben een aanvraag in ontwikkeling. De beperkt be
schikbare uren en financiële middelen bij scholen blijkt vaak een obstakel voor het indienen van de aanvraag en 
de realisatie van groenblauwe schoolpleinen. Hierdoor hebben binnengekomen aanvragen soms een langere 
doorlooptijd dan verwacht. Daarnaast heeft de corona crisis bij scholen impact op de prioriteiten. De regeling is 
meerdere malen onder de aandacht gebracht bij scholen via direct overleg. Daarnaast stimuleert de gemeente 
Westland deze regeling via deelname aan het samenwerkingsverband groenblauweschoolpleinen.nl.

D66-W-16
Vraag: Pagina 52 Op welke wijze gaat de gemeente stimuleren dat inwoners zelf actie gaan ondernemen met betrek

king tot het verwerken/opvangen van hemelwater?

Antwoord: Dit jaar wordt Operatie Steenbreek verder uitgevoerd om bewustwording over klimaatadaptatie en participatie 
onder burgers te vergroten. Door middel van gerichte communicatie en diverse acties zoals inruilen van tuinte
gels voor planten, benadrukken van belang van biodiversiteit, het organiseren van workshops en het geven van 
advies worden inwoners aangespoord om zelf mee te doen aan het vergroenen van eigen tuinen en de omge
ving.

D66-W-17
Vraag: Pagina 57 De conversie blijft achter op de eerder gestelde verwachtingen. Is het gedrag van bewoners om 

energiebesparende maatregelen te nemen niet te beïnvloeden door het instellen van een revolverend fonds, 
waaruit bewoners een lening kunnen krijgen voor het verduurzamen van hun woning?

Antwoord: Er bestaan al diverse landelijke fondsen waar gunstige leningen kunnen worden afgesloten: het energie- 
bespaarfonds en het warmtefonds. Ook is er de mogelijkheid voor woningeigenaren en Vereniging van eigena
ren een SEEH subsidie aan te vragen voor het uitvoeren van energiebesparende mogelijkheden. Deze SEEH 
regeling is open van 2 september 2019 tot en met 31 december 2020. Ook is het rijk bezig met het mogelijk 
maken van gebouwgebonden financiering. Een revolverend fonds voegt geen extra mogelijkheden toe en 
brengt wel risico's met zich mee. Het volledig laten revolveren van het fondskapitaal is een uitdaging. Doo r- 
gaans komt niet al het geld dat is uitgegeven naar de overheidsorganisatie terug, maar slechts een deel daar
van.

D66-W-18
Vraag: Pagina 154 Wat heeft de resultaatsturing het afgelopen jaar voor de WMO opgeleverd?

Antwoord: Financieel is dat nog niet bekend. Zowel 2019 als 2020 zijn overgangsjaren omdat het herindicatieproces van 
de cliënten, die ook al voor 2019 Wmo ontvangen, pas aan het einde van 2020 is afgerond.

D66-W-19
Vraag: Pagina 156 en 157 Wat zijn de streefwaarden bij de diverse beleidsindicatoren?

Antwoord: Wij hanteren geen streefwaarden voor deze indicatoren. Dit zou voor beleidsintensiveringen of nieuwe taken 
noodzakelijke personeelsuitbreidingen nodeloos compliceren.

D66-W-20
Vraag: Pagina 189 Op welke wijze gaat de gemeente ervoor zorgen dat de weerstandscapaciteit de komende jaren 

weer op het benodigde niveau komt en er niet verder hoeft te worden ingeteerd op de (hiervoor niet bedoelde)
reserves?

Antwoord: Wij verwijzen u naar pagina 5 van het accountantsverslag. Hierin wordt aangegeven dat de weerstandscapaci
teit inclusief reserve Versterking Financiële Solidariteit hoger is dan 1,5.
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D66-W-21
Vraag:

Antwoord:

D66-W-22
Vraag:

Antwoord:

D66-W-23
Vraag:

Antwoord:

D66-W-24
Vraag:

Antwoord:

Pagina 192 Inzake de beoordeling van de onderlinge verhouding kengetallen ontbreekt het aan een overall 
conclusie. Hoe zou deze moeten luiden?

De overall conclusie is dat de investeringsambitie in de Westlandse samenleving van raad en college tot uit
drukking komt in de kengetallen.

Pagina 250 Waarom is ervoor gekozen om in de staat van baten en lasten het saldo te berekenen als lasten - 
baten in plaats van als baten - lasten? Voor de leesbaarheid zou het duidelijker zijn om een negatief resultaat 
ook als negatief resultaat te laten zien.

Het overzicht laat zien dat er bij een negatief resultaat per saldo meer lasten dan baten zijn verantwoord. Meer 
lasten is in principe een plus op de lasten. Als er per saldo minder lasten zouden zijn uitgegeven zou dit resulte
ren in een minteken voor het bedrag. In een overzicht van lasten en baten is dit een vrij gebruikelijke wijze van 
presenteren. Bij het presenteren van saldi wordt vaak een minteken voor een negatief resultaat geplaatst.

Algemeen: Waarom ontbreekt in de jaarrekening een kasstroomoverzicht?

De jaarrekening wordt opgesteld conform de BBV-voorschriften. In deze voorschriften staat het kasstroomover
zicht niet genoemd als onderdeel van de gemeentelijke jaarrekening.

Pagina 290 De cijfermatige onderbouwing/toelichting/aansluiting van de cijfers op de overschrijding van 
f 55.000 bij het programma Bestuur en Veiligheid is niet te volgen c.q.. klopt niet. Kan dit worden verduidelijkt?

Pagina 290 overschrijding geautoriseerde programmatotaal G. Bestuur en Veiligheid
Hier is een fout in het totaal op programmaniveau geslopen. Voor de goede orde hierbij nogmaals de tabel:

Samenvattend
B&W
Integrale veiligheid 
Integrale handhaving 
Veiligheidssubsidies 
Overige afwijkingen 
Totaal op programmaniveau

- f 1.195.000 
f 886.000 
f 106.000 
f 42.000 
f 106.000

- f 55.000
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